
К.П.бр.5/03 

ТРАНСКРИПТ АУДИО ЗАПИСА СА ГЛАВНОГ ПРЕТРЕСА
ОДРЖАНОГ ДАНА 5. НОВЕМБРА 2004. ГОДИНЕ

Председник већа: Констатујем да су на главни претрес дана 05. 
новембра 2004. године, са почетком у 10 часова и 16 минута, пред већем
Посебног одељења Окружног суда у Београду, Београд, Устаничка
бр.29, судница бр.1, у кривичном предмету са службеном ознаком
К.П.бр.5/03 окривљеног Милорада Улемека и других окривљених, због
кривичног дела удруживање ради непријатељске делатности из члана
136 Основног кривичног закона, кривичног дела убиство представника
највиших државних органа из члана 122 Основног кривичног закона и
друга кривична дела, по оптужници Специјалног тужиоца при
Окружном јавном тужилаштву у Београду КТС бр.2/03 од 21.августа
2003. године, пред већем у саставу: судија Марко Кљајевић, председник
већа, судије – чланови већа Ната Месаровић и Милимир Лукић са
записничарем Љиљаном Атлагић,

приступили заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић,
пуномоћник породице оштећеног Председника Владе Републике Србије
др. Зорана Ђинђића, адвокат Рајко Даниловић, а није приступио други
пуномоћник адв. Срђа Поповић, пуномоћник мајке погинулог
Председника Владе Републике Србије др. Зорана Ђинђића – Миле
Ђинђић, адвокат Радивој Пауновић, а није приступио пуномоћник
оштећеног Милана Веруовића, адвокат Божо Прелевић и Варија Банића,
а уредно су позвани. Констатујем да су приступили окривљени Милорад
Улемек са браниоцима адвокатима Момчилом Булатовићем,
Слободаном Миливојевићем и Марком Миливојевићем; окривљени
Звездан Јовановић са браниоцем адвокатом Ненадом Вукасовићем;
браниоци окривљених Милоша Симовића, Александра Симовића и
Владимира Милисављевића, адвокати Слободан Миливојевић и адвокат
Мандић Милан; бранилац окривљеног Нинослава Констатиновића
адвокат Дејан Лазаревић; бранилац окривљеног Дејана Миленковића
адвокат Биљана Кајганић; бранилац окривљеног Сретка Калинића
адвокат Александар Ђорђевић по заменичком пуномоћју браниоца по
службеној дужности адвоката Владана Вукчевића; бранилац окривљеног
Милана Јуришића званог «Јуре», адвокат Дејан Лазаревић, по
заменичком пуномоћју адв. Драгана Крстићевића и адв.Жељко Грбовић,
по заменичком пуномоћју адв. Драгана Крстићевића; окривљени Душан
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Крсмановић са браниоцем адвокатом Вељком Делибашићем; окривљени
Саша Пејаковић са браниоцем адвокатом Крстом Боботом; окривљени
Бранислав Безаревић са браниоцем адвокатом Жељком Грбовићем;
окривљени Жељко Тојага са браниоцем адвокатом Зораном Николићем.

Нека приступе пред судско веће позвани сведоци за данашњи
главни претрес Слободан Ергарац, Предраг Јованкић и Небојша
Миловановић.

Председник већа: Пре него што констатујем да ли су приступили
сведоци који су позвани на главни претрес Слободан Ергарац, Предраг
Јованкић и Небојша Миловановић, с обзиром да сам ја донео одлуку, као
председник већа, да се позову и саслушају у својству сведока, сведоци,
ја дајем сада могућност и заменику Специјалног тужиоца и браниоцима
и окривљенима да се изјасне о томе да ли имају приговор против одлуке
председника већа да се ови сведоци саслушају на главном претресу. Ако
постоји такав приговор, о томе ће одлуку донети веће, да ли ће се ови
сведоци саслушати на главном претресу. С обзиром да је био неспоразум
везан за адв. Биљану Кајганић, јер је протумачено тако као да је она
приговорила на одлуку председника већа да се саслушају сведоци које је
предложио бранилац окр.Жељка Тојаге адв. Зоран Николић.

Да ли има приговора?

Констатујем да нема приговора на одлуку председника већа.

Констатује се да су приступили сведоци Слободан Ергарац,
Предраг Јованкић и Небојша Миловановић.

Председник већа доноси

Р ЕШ ЕЊ Е

Да се настави главни претрес.

Главни претрес је јаван.

Председник већа доноси

Р ЕШ ЕЊ Е
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Да се у наставку доказног поступка изведе процесна радња
доказивања саслушањем сведока Слободана Ергарца.

За време саслушања сведока Слободана Ергарца привремено се
удаљавају, до позива суда, сведоци Предраг Јованкић и Небојша
Миловановић.

Нека приступи за говорницу сведок Слободан Ергарац.

Председник већа: Ваше име и презиме?

СЛОБОДАН ЕРГАРАЦ.

Председник већа: Име оца?

Сведок Слободан Ергарац:Марко.

Председник већа: Када сте рођени и где?

Сведок Слободан Ергарац: 24.6.1965. године у Београду.

Председник већа: Ви сте запослени у?

Сведок Слободан Ергарац: Безбедносно информативној
агенцији.

Председник већа: Реците нам Вашу адресу пребивалишта?

Сведок Слободан Ергарац: Видиковачки венац број 96, Београд.

Председник већа: Реците нам да ли сте у сродству са
окривљенима или оштећенима у овој кривичној ствари?

Сведок Слободан Ергарац: Не.

Председник већа: Дужни сте да суд обавестите о промени адресе
пребивалишта или боравишта.

Најпре ћу Вам саопштити Ваше обавезе и права и законска
упозорења сведока у кривичном поступку.

Дужни сте да суду саопштите све што Вам је познато о предмету и
упозоравам Вас да лажно сведочење представља кривично дело.
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Пред судом сте дужни да говорите истину и да ништа не смете
прећутати и упозоравам Вас да давање лажног исказа представља
кривично дело.

Нисте у обавези да одговарате на поједина питања, ако је
вероватно да би тиме себе или Вама блиска лица изложили тешкој
срамоти, знатној материјалној штети или кривичном гоњењу.

Да ли сте разумели ова права, обавезе и законска упозорења за
сведока у кривичном поступку?

Сведок Слободан Ергарац: Јесам.

Председник већа: Сада ћу Вас позвати да у својству сведока у
кривичном поступку положите заклетву пред судом. Ја ћу Вам
прочитати текст заклетве, ако сте сагласни реците само – да, да скратимо
процедуру, а ако нисте реците због чега нећете да положите заклетву.

«Заклињем се да ћу о свему што пред судом будем питан говорити
само истину и да ништа од онога што ми је познато нећу прећутати». 

Сведок Слободан Ергарац: Сагласан сам.

Председник већа: С обзиром на чињеницу да је сведок Слободан
Ергарац, припадник Безбедносно информативне агенције Републике
Србије, добио сам званичну одлуку директора Безбедносно
информативне агенције Радета Булатовића, од 28. октобра 2004. године,
којом се на основу члана 23 Закона о Безбедносно информативној
агенцији сведок Слободан Ергарац као припадник Безбедносно
информативне агенције, ослобађа обавезе чувања државне и службене
тајне, ради давања изјаве у својству сведока, а у интересу утврђивања
материјалне истине у кривичном поступку против окр. Милорада
Улемека и других, због кривичног дела из члана 136 Основног
кривичног закона.

Тако да сте упознати и са овом одлуком, везано за евентуално
чињенице које представљају службену државну тајну, самим тим сте
ослобођени од чувања те тајне.

Реците нам од када сте били припадник Јединице за специјалне
операције?

Сведок Слободан Ергарац: Од 1999. године, од 1. јануара.
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Председник већа: Да ли сте били све време припадник ЈСО-а до
дана њеног расформирања?

Сведок Слободан Ергарац: Да.

Председник већа: Можете ли да нам кажете где сте се налазили
12. марта 2003. године као припадник ЈСО-а?

Сведок Слободан Ергарац: Тада сам се налазио у канцеларији
својој, која се налазила у згради команде Јединице, на Сењаку.

Председник већа: Реците нам ко је био од командног састава
ЈСО-а у команди на Сењаку?

Сведок Слободан Ергарац:Молим?

Председник већа: Ко је био присутан и радио тог дана у команди
Јединице за специјалне операције на Сењаку?

Сведок Слободан Ергарац: Па, ја знам да је био мој непосредни
старешина Лечић Веселин. Он је био тамо. То је што знам, а за остале из
команде, сад не могу да се сетим да ли је неко био или није.

Председник већа: Реците нам на којим пословима и радним
задацима сте Ви конкретно радили у ЈСО?

Сведок Слободан Ергарац: Мислите од почетка или, кад сам
дошао у ЈСО, или?

Председник већа: Од почетка па до расформирања?

Сведок Слободан Ергарац: Па, био сам оперативни радник у
одељењу које се бавило безбедносним пословима, па сам био начелник
тог одељења и после сам био шеф одсека, пошто је одељење прерасло у
одсек. То је било значи на крају. Пред расформирање Јединице.

Председник већа: Дакле, радили сте у безбедносним структурама
ЈСО-а?

Сведок Слободан Ергарац: Да.

Председник већа: Вама је непосредно надређени старешина био
ко?
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Сведок Слободан Ергарац: Лечић Веселин.

Председник већа: Реците нам да ли је неко од старешина ЈСО-а
долазио у команду ЈСО-а на Сењаку 12. марта 2003. године и како се
одвијала та ситуација радно, ангажовање Ваше, после и пре извршеног
убиства председника Владе Србије др. Зорана Ђинђића?

Сведок Слободан Ергарац: Па, рекао сам Вам да не могу да се
сетим ко је све био. Да ли је био командант, помоћник Звездан
Јовановић, да ли су били стварно не знам, јер они су обично долазили у
команду, кад нису на терену. Да ли су тај дан били стварно не могу да се
сетим, јер ја их нисам видео. А радни дан је изгледао нормално,
уобичајено као и сваки радни дан до тренутка док се није десио атентат.
Онда смо сви пратили шта се догађа и све до, не знам, послеподневних
часова, када сам добио наређење од свог старешине непосредног да идем
у Кулу, значи да се сви делови Јединице који су били на терену и ми из
Београда, значи треба да идемо у Кулу. Да је то наређење.

Председник већа: А ко је отишао одавде из Београда за Кулу од
припадника ЈСО-а? Да ли знате који је то бројчани састав, одакле су
отишли и ко је из командног кадра ЈСО-а отишао за Кулу и да ли је неко
уопште остао овде на Сењаку?

Сведок Слободан Ергарац: Па, знам да је мој непосредни
старешина он је остао на Сењаку. Ја сам отишао и доста припадника је
отишло. Сад тачно по именима не могу да тврдим, али значи велики
број. Нико није могао да остане. Можда један мали број је остао у
команди због обезбеђења команде, који су обављали те послове. Имали
смо објекат Марина, где је био смештен ронилачки тим, значи ту су били
припадници. Имали смо једну базу у Липовици. Значи и ту су били
припадници који су обављали своје редовне послове. Значи у Кулу су
повучени сви они који су иначе били стално у Кули када нису на терену.

Председник већа: Да ли знате пошто сте радили у безбедносном
делу ЈСО-а, где се у том тренутку за време када је извршено убиство
председника Владе др. Зорана Ђинђића налазио окривљени Саша
Пејаковић?

Сведок Слободан Ергарац: Не.

Председник већа: А да ли имате податак о томе да ли је
окривљени Саша Пејаковић био радно ангажован на обезбеђивању
Душана Спасојевића?
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Сведок Слободан Ергарац: Па, мислим да јесте. Да. Био је. Радио
је.

Председник већа: Да ли знате ко је издао налог да окривљени
Саша Пејаковић обезбеђује Душана Спасојевића?

Сведок Слободан Ергарац: То не знам. Не знам ко је лично издао
налог.

Председник већа: А да ли знате да ли је окривљени Саша
Пејаковић имао обавезу као припадник Јединице за специјалне
операције да свакодневно или недељно шаље извештаје о раду на
обезбеђивању Душана Спасојевића?

Сведок Слободан Ергарац: То мени није познато зато што нисам
непосредно сарађивао са њим. Он је имао свог непосредног старешину и
помоћника за безбедност са којима је исто могао да комуницира, тако да
са мном директно у послу, нисмо били усмерени једно на друго.

Председник већа: А да ли сте Ви као припадник ЈСО-а имали
сазнања о томе да ли припадник Јединице окривљени Саша Пејаковић
обезбеђује Душана Спасојевића, од када то врши, на који начин, ко је
омогућио да се обезбеђује личност Душана Спасојевића?

Сведок Слободан Ергарац: Па, колико сам чуо, значи од
тадашњег команданта Маричића, значи налог за обезбеђење Душана
Спасојевића стигао је из људи из политичког врха, тадашње власти.
Конкретно мислим од Чедомира Јовановића. То је што је мени рекао,
кажем Вам, тадашњи командант.

Председник већа: Ко Вам је то конкретно рекао?

Сведок Слободан Ергарац: Командант.

Председник већа: Мислите на Душана Маричића?

Сведок Слободан Ергарац: Душан Маричић, да. Једном
приликом ми је рекао, колико могу да се сетим.

Председник већа: А да ли можете да нам опишете како Вам је то
саопштио, којим поводом, да ли је то било службено, приликом
службеног разговора или у приватном разговору?
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Сведок Слободан Ергарац: То је био неки овако наш
неформални разговор, не знам како смо се дотакли те теме, око свега
тога што се догађало. Мислим да је у време већ после атентата. У том
периоду је био тај разговор, кад ми је он то рекао. Кад смо били у Кули
тамо повучени.

Председник већа: А да ли имате податке где се кретао припадник
Ваше Јединице, окривљени Саша Пејаковић након атентата? Да ли је и
он био у обавези да дође у Кулу и ко је био директно задужен за
евентуално постојање такве обавезе, пошто кажете да су припадници
Јединице за специјалне операције требали да оду у Кулу у базу?

Сведок Слободан Ергарац: Не могу сада да се сетим. Значи он је
као припадник Јединице, био је дужан да се јави команди. Да се јави
свом непосредном старешини и даље односно помоћнику за безбедност
и даље он га упућује да ли ће да остане ту због потребе да обезбеђује
команду или неких послова, или ће да иде у Кулу. Кажем Вам не знам
јер сам ја тај први дан, одмах после подне сам отишао за Кулу, а он је
радио значи на другим пословима, не знам кад се он јавио.

Председник већа: Да ли се тог дана, дакле 12. марта 2003. године
када сте отишли у Кулу, са Вама налазио окривљени Звездан Јовановић?

Сведок Слободан Ергарац: Не сећам се. Мислим да није. Не
могу сигурно да тврдим. Значи знам да заједно нисмо отишли, е сада, да
ли сам га тамо видео или нисам, стварно не знам. Доста је људи, сада
кога сам тачно видео, кога нисам, не могу да се сетим сада. Али кажем,
колико се сећам нисам га видео тада тамо.

Председник већа: Колико сте боравили дана након 12. марта Ви
лично као припадник ЈСО-а у Кули?

Сведок Слободан Ергарац: Па, боравио сам значи од 12. марта
па можда дан, два пре него што је Јединица расформирана.

Председник већа: Реците нам који су Ваши конкретни задаци
били док сте боравили у Кули у бази ЈСО-а?

Сведок Слободан Ергарац: Мислите после 12. марта?

Председник већа: Јесте. Да ли сте добили дакле било каква
наређења посебна, с обзиром на увођење ванредног стања, да ли сте
водили евиденцију о кретањима припадника ЈСО-а, о радним задацима
који су требали да испуне, да ли је било лица изван командне структуре
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ЈСО-а који су долазили у Кулу, да ли су покушавали да остваре неки
контакт и да ли сте и када видели окривљеног Звездана Јовановића да је
дошао у Кулу?

Сведок Слободан Ергарац: Па, ако може једно по једно. Има
више питања.

Председник већа: Да. Ја сам Вам дао ова питања, да би могли
сукцесивно да одговарате.

Сведок Слободан Ергарац: Па, Звездана Јовановића сам видео у
Кули. Значи био је у Кули. Сад тачно који дан, не знам. Углавном знам
да је био, а што се тиче радних задатака, није било никаквих
специјалних задатака. Значи, све послове које је Јединица обављала, ми
смо повучени, значи имали смо на аеродрому смо давали патроле, значи
обезбеђење аеродрома у случају неких антитерористичких покушаја.
Онда, имали смо један део Јединице у Врању који је био, тј. стално смо
били доле присутни на југу Србије. Што се тиче обуке, не знам сада да
ли је неко био на терену или није. Значи сви ти послови су нам
прекинути и повучени смо у Кулу. Значи у нашу базу. Тако да никаквих
специјалних задатака није било. Значи, радили смо оно, спроводила се
уобичајена обука. Људи су морали нешто да раде, кад морају да буду
унутра, значи морају да обављају обуку. То је то. Значи колико је мени
познато, значи нико изван Јединице није долазио у Јединицу и
покушавао да оствари контакт, осим онај покушај када су дошли сад не
знам како се зову, заборавио сам, углавном дошла је једна група лица
који су се представили као да долазе испред тадашњег председника
Владе, да их шаље Живковић, мислим да је био, као да покушавају неки
они контакт са успоставе. И они су се лажно представили као радници
МУП-а, као државне безбедности, шта ја знам, и они су сви ухапшени.
Значи наши људи су их ухапсили и предали ОУП-у и даље су они
предати у надлежности Министарства унутрашњих послова. То је са
стране ко је долазио. Иначе што се тиче улазака и излазака, у бази
центра значи постоји служба која води евиденцију, значи ко год је ушао
од припадника, пише се кад је ушао и кад је изашао.

Председник већа: Да ли можете да нам кажете у односу на 12. 
март 2003. године, када је окривљени Звездан Јовановић дошао у Кулу?

Сведок Слободан Ергарац: У односу на 12. март?

Председник већа: Да, пошто кажете да 12. марта он није био
тамо.
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Сведок Слободан Ергарац: Да, колико могу. Стварно не знам да
ли је дошао 13., 14.-ог, стварно не могу да се сетим. Знам да је убрзо
после дошао. Тачно који датум не знам.

Председник већа: Да ли је у базу у Кули ЈСО-а за то време од
убиства председника Владе 12. марта 2003. године долазио Веселин
Лечић?

Сведок Слободан Ергарац: Мислим да је био пар пута.

Председник већа: Да ли знате којим поводом је долазио и да ли
је издавао неке наредбе припадницима ЈСО-а?

Сведок Слободан Ергарац: Једном је долазио са помоћником
министра, генералом Лукићем. Једном је дошао са њим, то је оно што
знам. Да ли је још неки пут стварно не знам, не могу да се сетим. Кажем,
тај један пут је долазио генерал Лукић. Људи су седели, видели сви
нешто раде, ми само седимо и ништа не радимо.... 

Председник већа: Реците нам да ли је окривљени Саша
Пејаковић долазио у Кулу након 12. марта 2003. године?

Сведок Слободан Ергарац: Јесте.

Председник већа: Да ли можете да кажете ког дана је он дошао?

Сведок Слободан Ергарац: Стварно не могу сада да се сетим.

Председник већа: Да ли знате којим превозним средством је
дошао, да ли је био у униформи или у цивилном оделу, којим поводом и
да ли је обавио неки разговор са било ким од припадника ЈСО-а, било
које врсте?

Сведок Слободан Ергарац: Мислим да је дошао у цивилу, јер
сви су ишли у цивилу, е сад што се тога тиче стварно не знам.

Председник већа: Да ли је била обавеза свих припадника ЈСО-а
да остану у бази у Кули?

Сведок Слободан Ергарац: Да.

Председник већа: А да ли је окривљени Саша Пејаковић отишао
из базе у Кули након тог доласка?
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Сведок Слободан Ергарац: То не знам. Значи није могао да оде
сам, да се никоме не јави. Ако је негде отишао, значи морао је да га
позове неки старешина или да каже ако има неки разлог, па да оде.
Иначе, сам није могао да оде.

Председник већа: А да ли је био у обавези окривљени Саша
Пејаковић да се јави било ком лицу официру ЈСО-а из безбедносне
структуре и да сопшти где се налазио, шта је радио?

Сведок Слободан Ергарац: Мислите када је дошао?

Председник већа: Када је дошао у Кулу, да ли је био у обавези да
каже где се налазио, шта је радио?

Сведок Слободан Ергарац: Да. Његов старешина га је питао где
си био, шта си радио.

Председник већа: А да ли Ви имате било какве податке о томе
шта је он радио 12. марта 2003. године и наредних дана?

Сведок Слободан Ергарац: Стварно не знам. Кажем, не знам ни
када се јавио. Уопште не могу да се сетим датума, да ли се он јавио 12., 
13.-ог, ког датума. То не знам.

Председник већа: А да ли су сви припадници ЈСО-а знали да
окривљени Саша Пејаковић обезбеђује Душана Спасојевића?

Сведок Слободан Ергарац: Знало се, то није била никаква тајна.

Председник већа: А да ли сте Ви знали лично, службено, ко је
Душан Спасојевић?

Сведок Слободан Ергарац: Не, осим оног што је писало по
новинама, што се читало. Иначе, овако не.

Председник већа: А да ли сте Ви лично упознали Душана
Спасојевића?

Сведок Слободан Ергарац: Не.

Председник већа: А да ли сте упознали лично Милета Луковића?

Сведок Слободан Ергарац: Не.
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Председник већа: Да ли је 11. марта 2003. године окривљени
Милорад Улемек долазио или у Кулу – базу ЈСО-а, или у команду на
Сењаку?

Сведок Слободан Ергарац: Стварно не знам. Сада не могу да се
сетим. Мислим да је био у Кули, али не знам. Не могу да тврдим ни да
јесте ни да није, јер, ја сам био у Београду, тако да не сећам се да сам га
видео у Београду, а за Кулу нисам сигуран али мислим да је био.

Председник већа: Након раскида радног односа и губитка
функције команданта ЈСО-а окривљеног Милорада Улемека, да ли знате
да ли је он имао неки утицај на Јединицу за специјалне операције, да ли
је долазио у Јединицу за специјалне операције и да ли је вршио било
какве службене радње за потребе ЈСО-а?

Сведок Слободан Ергарац: Не знам шта да кажем. Био је
несумњиво ауторитет у Јединици. Човек кога су сви ценили и
поштовали. Повремено је долазио, значи били су ти контакти доста
уобичајени. Добио је значи и обезбеђење из ЈСО-а, значи ништа није
било ни спорно ни тајно.

Председник већа: А реците нам како се испољавао тај утицај
окривљеног Милорада Улемека на ЈСО, након губитка функције
команданта?

Сведок Слободан Ергарац: Па, не знам конкретно зато што ја
нисам, он је више контактирао са командом. Значи са њима. Са нама
припадницима шта ја знам, нормално, ништа. Не знам шта да кажем
утицај неки специјалан.

Председник већа: Да ли је то био утицај који се односио на
његов ранији рад, као команданта ЈСО-а, у смислу исказивања
поштовања, признања за његов рад, или је ту било још неких других
ствари?

Сведок Слободан Ергарац: Па, то на ранији рад. Значи, можда
савет неки око обуке, око тако неких ствари. Ништа друго.

Председник већа: У том контексту да ли је он имао утицај да
изврши неки налог према припаднику ЈСО-а? Дакле, на неформалан
начин, пошто је правно било немогуће, није имао функцију команданта?

Сведок Слободан Ергарац: Мислите да он изда неком наређење?
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Председник већа: Да.

Сведок Слободан Ергарац: Шта ја знам сада, не верујем,
познавајући њега не верујем да би то он урадио мимо званичних
структура команде које су постојале тада.

Председник већа: А да ли знате да ли је одржавао контакте са
командном структуром ЈСО-а окривљени Милорад Улемек након што је
изгубио функцију команданта Јединице?

Сведок Слободан Ергарац: Па, кажем Вам, долазио је,
појављивао се значи да је одржавао контакте.

Председник већа: А да ли можете да кажете садржину тих
контаката, разговора, о чему су причали, да ли се то односило на обуку,
на опремање Јединице, да ли је он вршио утицај било које врсте на рад
ЈСО-а?

Сведок Слободан Ергарац: Кажем Вам нисам непосредно
учествовао у тим састанцима, тако да не могу да сада причам о
садржини тих састанака, контаката. Значи оно што знам, што сам чуо
значи од свог непосредног старешине, то су били значи контакти везани
за обуку и то, у ком правцу и тако, да се ради значи. То су контакти те
врсте.

Председник већа: Да ли знате да ли је Јединица за специјалне
операције располагала са пушкама «Хеклер и Кох» Г3 7,62 мм у свом
арсеналу?

Сведок Слободан Ергарац: Право да Вам кажем, значи то је ова
пушка која се спомиње, значи она колико је мени познато, не знам, али
она није била у да кажем, у редовном задужењу. Значи могла је да
постоји као оружје које служи за обуку, као нека врста специјалистичког
оружја. Мени лично да је познато, не сећам се да сам је видео. Значи
нисам имао ту врсту обуке и не сећам се те пушке. Што опет не мора да
значи да није постојала.

Председник већа: А да ли се у Јединици за специјалне операције
водила евиденција о свим врстама оружја?

Сведок Слободан Ергарац: Да. Постојала је евиденција које
оружје дужи Јединица, где се налази, све је било пописано.
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Председник већа: Да ли сте Ви били упознати са процедуром
издавања оружја из специјалних магацина арсенала наоружања ЈСО-а?

Сведок Слободан Ергарац: Право да Вам кажем, никада нисам
узимао ништа из тог специјалног магацина, али значи морало је да дође
наређење ако се нешто узима из командног састава значи. Није могао
било ко, сада да се ја појавим у специјални магацин и да тражим нешто.
Значи то је било искључиво, тај магационер је морао да добије наређење
од свог старешине да изда ту и ту врсту опреме или наоружања
припаднику који дође.

Председник већа: А да ли је била обавеза у оквиру Јединице, да
се води писмена евиденција о издатом наоружању било ком припаднику
ЈСО-а?

Сведок Слободан Ергарац: Да.

Председник већа: Ово Вас питам из разлога да ли је устројство
саме Јединице, по Вашем мишљењу било такво да је организовано по
војничкој хијерархији, издавања команди, субординације, и строге
дисциплине?

Сведок Слободан Ергарац: Да. То је било то устројство.

Председник већа: Реците нам шта Ви знате о поводу, мотиву и
захтевима протеста Јединице за специјалне операције новембра 2001. 
године?

Сведок Слободан Ергарац: Па, непосредни повод је био
хапшење браће Бановић. Представљено је да се ради о криминалцима
које треба ухапсити. Сутрадан су људи испоручени у Хаг, што је био
непосредан повод за хапшење. Пошто и раније, од стране командног
кадра, и међу самим припадницима је постојало то неко уверење или да
кажем одбојан став према томе да припадници, односно да Јединица
врши хапшења људи који треба да се испоручују за Хаг. И значи то је
био непосредан повод. Онда даље, неразумевање од тог повода, од
стране тадашњих руководилаца, и онда је дошло до протеста.

Председник већа: А да ли можете да нам кажете, ко је
организовао тај протест, да ли је издата наредба од стране команде ЈСО-
а припадницима ЈСО-а да учествују у протесту, да ли су то припадници
ЈСО-а учинили на добровољној основи или на основу хијерархије и
субординације и прихватања наређења, да ли знате у односу према коме
је протест био усмерен, да ли су постављени било какви захтеви и према
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коме и ко је донео наредбу да се прекине са протестом и због чега је
прекинут протест?

Сведок Слободан Ергарац: Па, није било никакве наредбе. Све
је било добровољно. Значи знам како је, могу да испричам на основу
свог случаја. Тако је било значи и у осталим. Био сам у Београду у
канцеларији. Позван заједно са својим претпостављеним, не знам колико
је нас било радника, отишли смо у Кулу. Тамо нам је предочено, због
чега, шта се десило. Да нема разумевања за тај наш став да Јединица не
учествује у хапшењу и да се због тога одлучујемо за протест. Да ли ми
хоћемо да подржимо то или нећемо. Значи била је ствар сваког лично,
индивидуално, да ли ћу ја да останем, или да се вратим. То је то.

Председник већа: Да ли је имао било каквог учешћа у
организовању протеста окривљени Милорад Улемек?

Сведок Слободан Ергарац: Колико је мени познато није.

Председник већа: Да ли је било када за време организовања и
вршења протеста Јединице за специјалне операције био присутан у Кули
или у Београду код Сава центра, где сте протествовали окривљени
Милорад Улемек?

Сведок Слободан Ергарац: Ја сам био све време у Кули, тако да
могу да причам за Кулу. Колико је мени познато није, што сада могу да
се сетим, дана и догађаја.

Председник већа: Да ли Вам је познато да ли је Душан
Спасојевић долазио у Кулу за време протеста Јединице за специјалне
операције?

Сведок Слободан Ергарац: Не. Није ми познато.

Председник већа: А да ли сте чули од било кога од припадника
Јединице за специјалне операције да ли је он долазио тамо?

Сведок Слободан Ергарац: Нисам чуо да је долазио.

Председник већа: А да ли знате да ли је одлазио до Јединице за
време протеста у Београду окривљени Милорад Улемек?

Сведок Слободан Ергарац: Да ли је?



16

Председник већа: Одлазио код припадника Јединице за
специјалне операције на Новом Београду код Сава центра, окривљени
Милорад Улемек?

Сведок Слободан Ергарац: Не знам, стварно ми није познато.
Кажем, нисам.... 

Председник већа: А да ли сте Ви одлазили на протест у
Београду?

Сведок Слободан Ергарац: Не. Ја сам остао у Кули.

Председник већа: Да ли можете да нам кажете о понашању
окривљеног Звездана Јовановића за време организовања и вршења
протеста ЈСО-а?

Сведок Слободан Ергарац: Уобичајено, не знам ништа.... 

Председник већа: Да ли је он иступао пред Вама, да ли је било
шта говорио, да ли су Вам из командног састава командант Душан
Маричић рекао да је донета одлука да се врши протест?

Сведок Слободан Ергарац: Ништа неоубичајено. Значи
нормално се понашао. Када је протест кренуо, онда је команда, значи
формулисала те захтеве и преносили су нама, да ли се ми слажемо или
не слажемо и то је било то. Шта се догађало, значи у самој команди,
стварно не могу да причам, јер кажем, нисам ту био присутан.

Председник већа: Да ли је било ко од припадника Јединице за
специјалне операције одбио да учествује у протесту?

Сведок Слободан Ергарац: Колико је мени познато није.

Председник већа: Да ли сте Ви са овим мотивом, као што сте
сада навели, у Вашем излагању, прихватили да учествујете у протесту
Јединице за специјалне операције?

Сведок Слободан Ергарац: Нисам чуо први део питања?

Председник већа: Да ли сте Ви са овим мотивом који сте навели,
да Јединица неће да хапси људе које треба испоручивати у Хаг, браћу
Бановић, то био Ваш мотив да учествујете у протесту или је био неки
други?
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Сведок Слободан Ергарац: Искључиво тај мотив и солидарност
нормално са људима.

Председник већа: А реците нам да ли је Јединица за специјалне
операције према правним прописима имала право да протествује на
улици?

Сведок Слободан Ергарац: Да ли је према правним прописима
имала право да протествује на улици?

Председник већа: Да.

Сведок Слободан Ергарац: Нисам правник.

Председник већа: Да ли сте Ви упознати о правилима понашања
Јединице за специјалне операције, организационој структури, радним
обавезама, чувању тајне, намени Јединице за специјалне операције,
поштовању хијерархије, командног састава, међусобне комуникације?
Да ли сте знали правни положај Јединице за специјалне операције у
правном систему државе?

Сведок Слободан Ергарац: Јединица је била у саставу тадашњег
Ресора државне безбедности.

Председник већа: Да ли је било ком припаднику Ресора државне
безбедности било икада могуће да он одбије наређење, да ли је имао
право да одбије наређење и из ког разлога и да ли је имао право да
протествује? Да ли сте икада чули за то или прочитали? Јесте ли читали
Ви Правилник о унутрашњој организацији и систематизацији Ресора
државне безбедности?

Сведок Слободан Ергарац: Не знам конкретно Ресора, али за
Јединицу јесам.

Председник већа: У оквиру Јединице, да ли је постојао
Правилник? Да ли игде пише да је Вама дозвољено да шрајкујете или да
протествујете?

Сведок Слободан Ергарац: Не сећам се да сам прочитао тако
нешто.

Председник већа: Ви лично да ли сте прочитали? По чему сте се
Ви руководили, питам Вас на основу чега сте Ви радили, да ли је ту
било неких прописа, правних прописа, правилника, закона, да сте Ви



18

прочитали па да знате како треба да се понашате као припадник
Јединице за специјалне операције, или сте понашали се онако како Вам
кажу из командног састава, без икаквог критичког односа?

Сведок Слободан Ергарац: Постојао је правилник. Тако смо се
сви понашали.

Председник већа: Па, шта каже тај правилник у односу на
протест Јединице за специјалне операције? Да ли га предвиђа, да пише
изричита норма, припадници Јединице за специјалне операције имају
право да протестују, изласком на улицу, са наоружањем?

Сведок Слободан Ергарац: Стварно не знам. Нисам прочитао то,
не знам.

Председник већа: А Ваше мишљење о томе?

Сведок Слободан Ергарац: Па, ја сам био учесник тога, значи то
је моје мишљење.

Председник већа: Да ли сте имали било какве политичке захтеве,
као припадници Јединице за специјалне операције, приликом протеста?

Сведок Слободан Ергарац: Не. Имали смо овај, ако се то не
сматра за политички захтев, што је тражена смена министра. Ако се то
не сматра.... 

Председник већа: А да ли Ви сматрате да је то политички захтев
или није?

Сведок Слободан Ергарац: Па, и може да буде, а и пошто је
министар политичка личност, значи може да се подведе и под ту
категорију.

Председник већа: Сматрате да има и те димензије, политичке, у
томе?

Сведок Слободан Ергарац: Може да се гледа и тако. Кажем моје
мишљење, сад.... 

Председник већа: Добро. То Вас и питам, за Ваше мишљење.
Реците нам због чега сте престали са протестом?
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Сведок Слободан Ергарац: Па, делимично су значи испуњени
захтеви и није било више сврхе.

Председник већа: А који су захтеви то делимично испуњени?

Сведок Слободан Ергарац: Па, они који су били формулисани у
циљевима. Сад не могу да се сетим тачно, издавана су саопштења
свакодневна. Значи долазили су у Кулу на преговоре представници
Владе, највиши руководиоци министарства, ресора, у ствари нису
долазили из Ресора државне безбедности, са њима је постигнут договор
и на основу тог договора окончан је протест.

Председник већа: Да ли можете да нам кажете ко је преговарао
са припадницима Владе Републике Србије од стране ЈСО-а?

Сведок Слободан Ергарац: Команда. Значи командант и његови
помоћници.

Председник већа: А да ли сте Ви били присутни тим
разговорима?

Сведок Слободан Ергарац: Не.

Председник већа: Да ли имате податак да ли је било када био
присутан тим преговорима окривљени Милорад Улемек?

Сведок Слободан Ергарац: Не могу да се сетим сада, стварно не
знам. Ја да сам га видео, да је дошао и са командом преговарао, нисам.
Сада да ли је, не могу да кажем децидирано.

Председник већа: Реците нам да ли сте током 2003. године
боравили на Копаонику?

Сведок Слободан Ергарац: Јесам.

Председник већа: Када сте боравили, у ком временском периоду
и колико дана?

Сведок Слободан Ергарац: Па, боравио сам у фебруару. Прва
смена која је била наша на Копаонику, тада сам био. 10 дана, јер смена
траје 10 дана.

Председник већа: Да ли можете да кажете датумски од када до
када сте боравили фебруара 2003. године?
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Сведок Слободан Ергарац: Мислим да је смена кренула 1. 
јануара и до 10., 11.-ог да је била смена. 10 дана.

Председник већа: Реците нам за време Вашег боравка на
Копаонику, као припадник ЈСО-а, са ким сте Ви отишли, којим
превозним средством и да ли сте на Копаонику затекли било кога од
командног састава ЈСО-а?

Сведок Слободан Ергарац: Ја сам отишао са једним радником из
мог одсека, са још једним колегом исто који је био, који је радио
гониометријске групе и одвезао нас је један припадник који је радио као
возач. Он нас је одвезао и вратили смо се тако. Што се тиче командног
састава, мислим да је, нисам сигуран да је помоћник за оперативне
послове, да је он био горе у тој првој смени, заједно са мном.

Председник већа: Реците нам да ли сте на Копаонику видели
окривљеног Жељка Тојагу?

Сведок Слободан Ергарац: Не. Он је био смена после мене.

Председник већа: Да ли знате о његовом боравку на Копаонику
било шта, од када је био на Копаонику, са ким је био, колико је времена
био тамо?

Сведок Слободан Ергарац: Па, знам да је он био у другој смени.
И то није отишао одмах када је била редовна смена, него је отишао дан,
два, три после. Вратио се нормално кад је била смена горе. Са ким је био
то стварно не знам. Отишао је дан, два касније зато што у то време се
десило доле на југу Србије, убијен је један припадник Безбедносно
информативне агенције. И онда је било неких назнака да ће бити
појачано ангажовање доле, и онда из тог разлога он није отишао одмах
него тек после 2, 3 дана када је отпала та могућност да Јединица у неком
већем броју иде доле на југ Србије.

Председник већа: Да ли знате да ли је окривљени Звездан
Јовановић боравио на Копаонику 2003. године?

Сведок Слободан Ергарац: Знам, зато што када сам се ја вратио
он је дошао доле, јер смо се видели тај дан када је он дошао.

Председник већа: Реците нам да ли Ви имате било каквих
непосредних или посредних сазнања о припремама, покушајима,
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организовању и извршењу убиства председника Владе Србије др. Зорана
Ђинђића?

Сведок Слободан Ергарац: Не.

Председник већа: Добро. Ја питања више немам. Да ли чланови
већа имају питања?

Судија Милимир Лукић има право на питања. Изволите.

Судија Милимир Лукић: Кажете да сте отишли 1. јануара 2003. 
године, да ли је то тако или сте се збунили?

Сведок Слободан Ергарац: 1. фебруара.

Председник већа: Право на питања има заменик Специјалног
тужиоца Милан Радовановић. Изволите.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Сведок је
рекао да мисли да је окривљени Улемек боравио у Кули 11.3., на основу
чега сведок то мисли? Који је то извор информација?

Сведок Слободан Ергарац: Да одговорим?

Председник већа: Да. Изволите.

Сведок Слободан Ергарац: Па, чуо сам се са неким из Куле, сада
не могу тачно да се сетим да ли са начелником центра или са неким сам
се чуо тај претходни дан и пошто је то био понедељак, и обично се
понедељком чујемо, шта има тамо и неко ми је рекао, мислим колико
могу сада да се сетим, да ли је господин Улемек био тамо.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: А да ли
зна због чега је био Улемек у Кули?

Сведок Слободан Ергарац: То не знам.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Да ли је у
дане који су претходили атентату, значи 10. и 11. марта 2003. године,
сведок виђао Звездана Јовановића и где?

Сведок Слободан Ергарац: Не сећам се стварно.
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Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Сведок је
рекао да је Улемек, окривљени Улемек, остваривао контакте са људима
из команде. Са којим људима је Улемек остваривао контакте?

Сведок Слободан Ергарац: Па, команда је командант и његови
помоћници.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: А ко су ти
људи, поименице?

Сведок Слободан Ергарац: Па, командант је био Душко
Маричић, помоћник за оперативне послове Петраковић Мића, помоћник
за безбедност Лечић Веселин, помоћник за логистику Крсмановић
Драгослав, и помоћник за резервни састав Звездан Јовановић.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Колико
често су били ти контакти? Има ли сазнања сведок о тој чињеници?

Сведок Слободан Ергарац: Не знам. Ја знам да сам можда пар
пута само видео. Ја не знам колико су чести.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Сведок је
такође рекао да је команда формулисала захтеве протеста. Моје питање
се на исти начин поставља, ко је од чланова команде учествовао у
формулисању тих захтева и какви су ти захтеви били, пошто се говори о
множини?

Сведок Слободан Ергарац: Па, захтеви су јавно објављивани.
Значи ја сад стварно не могу да се сетим после колико, три године тачно
како су гласили ти захтеви. А команда је значи рекао сам, ови људи.... 

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Да ли су
то исти људи били?

Сведок Слободан Ергарац: Да.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Да ли
сведок има сазнања да ли је командант Јединице Душан Маричић у дане
који су дошли након хапшења браће Бановића пред протест и у току
протеста долазио у Београд?

Сведок Слободан Ергарац: Па, скоро свакодневно је био у
Београду.Можда није био тог дана, када је био протест, али дан пре тога
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је био. Значи можда је хапшење било да ли дан пре протеста или два.
Значи свакодневно је он био ту.

Заменик Специјалног тужиоца: Ако говори о том дану, да ли
може да се сети зашто је долазио у Београд?

Сведок Слободан Ергарац: Ком дану? Протеста?

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Да.

Сведок Слободан Ергарац: Мислим да..... 

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Код кога
је долазио?

Сведок Слободан Ергарац: Мислим да тада није био. Него,
кажем Вам, био је на дан кад је било хапшење, а хапшење је извршено у
Београду. И сада ако је дан после тога, и ваљда је следећи дан протест
био или је одмах после хапшења, не знам сада ту, дан један или више.
Разумете?

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Нисам
добро разумео, да ли је дан уочи протеста био у Београду?

Сведок Слободан Ергарац: Мислим да јесте. Колико сада могу
да се сетим, значи на основу свега што се догађало, да је био.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Да ли зна
због чега је био и код кога је био?

Сведок Слободан Ергарац: Био је у оквиру редовних својих
активности, значи као командант је био дужан, због текућих послова
свакодневно да се појављује у команди.

Заменик Специјалног тужиоца: Има ли сазнања сведок да је
командант Маричић евентуално имао контакте са окривљеним
Улемеком, том приликом?

Сведок Слободан Ергарац: Не. Немам сазнања никаквих.

Заменик Специјалног тужиоца: Немам више питања. Хвала Вам.

Председник већа: Право на питања има адв. Рајко Даниловић.
Изволите.



24

Адв. Рајко Даниловић: Када је он постао шеф овог одсека за
безбедност у Јединици?

Сведок Слободан Ергарац: 2001. године у јуну месецу.

Адв. Рајко Даниловић:Шта су његове обавезе биле?Шта, који је
то сектор, шеф одсека, је ли то сектор неки?

Сведок Слободан Ергарац: Значи, то је....да одговорим?

Председник већа: Одговорите.

Сведок Слободан Ергарац: Један од одсека у том безбедносном
сегменту Јединице.

Адв. Рајко Даниловић: Који?

Сведок Слободан Ергарац: Одсек који се конкретно бавио
безбедносном заштитом Јединице.

Адв. Рајко Даниловић: Да ли сте Ви неке извештаје сачињавали,
слали и коме сте их слали?

Сведок Слободан Ергарац: Јесмо. Сачињавали смо извештаје о
свом раду. И слали смо их док је Јединица била у саставу Ресора
државне безбедности, значи начелнику Ресора или заменику. Значи,
њима директно су ишли извештаји.

Адв. Рајко Даниловић: Да ли су Ваши директни извештаји или је
Ваш безбедњак Јединице?

Сведок Слободан Ергарац: Значи први човек који је био из
безбедности, значи он је.

Адв. Рајко Даниловић: А ко је био безбедњак кад је било ово што
називамо побуном, излазак на улицу?

Сведок Слободан Ергарац: Лечић Веселин.

Председник већа: Реците нам да ли је било ко од припадника
ЈСО-а називао било које лице надимком «Мали»? 
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Сведок Слободан Ергарац: Не могу сада стварно да се сетим тих
надимака је било много. Сад «Мали» баш конкретно.... 

Председник већа: Мислим на екстерну личност, ван
припадништва ЈСО-а?

Сведок Слободан Ергарац: То нисам чуо.

Председник већа: Право на питања имају браниоци. Адв.
Момчило Булатовић. Изволите.

Адв. Момчило Булатовић: Судија, мене интересује овај боравак
на Копаонику. Господин Ергарац је рекао да је дошао 1. фебруара у
првој смени и да постоје неки шефови смене. Да ли је тачно то?

Сведок Слободан Ергарац: Да.

Адв. Момчило Булатовић: Да ли знате ко је био вођа смене у
време када сте Ви дошли на Копаоник од 1. фебруара?

Сведок Слободан Ергарац: Па, био је кажем, нисам сигуран, не
могу да тврдим, али мислим да је био Мића Петраковић. Он је био
помоћник команданта.

Адв. Момчило Булатовић: Ако сам разумео шеф друге смене је
био Звездан Јовановић?

Сведок Слободан Ергарац: Да.

Адв. Момчило Булатовић: Добро. Да ли је Вама познато како се
врши примопредаја између двојице шефова смена, значи једна смена је
на Копаонику, долази друга смена. Да ли ти шефови смене имају
контакт неки ту да врше примопредају средстава, соба, смештаја и свега
осталог?

Сведок Слободан Ергарац: Па, да. Мора да се састану и да један
другом предају дужност.

Адв. Момчило Булатовић: Да ли знате евентуално после
Звездана Јовановића да ли је била још нека смена?

Сведок Слободан Ергарац: Јесте. Била је још једна. Три смене
су биле.
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Адв. Момчило Булатовић: Ко је био шеф те треће смене, да ли
знате?

Сведок Слободан Ергарац: Не могу да се сетим.

Адв.Момчило Булатовић: Хвала судија. Немам питања више.

Председник већа: Адв. Ненад Вукасовић има право на питања.

Адв. Ненад Вукасовић: Врло кратко, само да се надовежем на
колегу Булатовића. Пошто сведок каже да је Звездан Јовановић био шеф
тзв. те друге смене, тако сам ја условно схватио. После њега долази
трећа. И само ако би био љубазан сведок да нам само датумски
определи, он је дошао 1.-ог, само још једанпут да видимо, од 1. фебруара
када долази сведок у тој првој смени, до када она траје, када почиње
друга смена и кад завршава та друга смена, говорим из угла Звездана
Јовановића, када је он био шеф те смене, да ли може по датумима да нам
определи?

Сведок Слободан Ергарац: Па, не знам сада тачно по датумима.
Значи од 1. до 11.-ог..... 

Адв. Ненад Вукасовић: Ви сте били од 1.-ог до?

Сведок Слободан Ергарац: До 10.-ог или до 11.-ог. Па онда од
10.-ог до 21.-ог и од 21.-ог после десет дана. Значи на 10 дана су биле
смене.

Адв. Ненад Вукасовић: Добро. Хвала. Ништа. Толико сам имао.
Немам више питања.

Председник већа: Адв. Крсто Бобот има право на питања.
Изволите.

Адв. Крсто Бобот: Хвала. Судија, моје прво питање за сведока, да
ли му је познато да ли је окривљени Саша Пејаковић радио на
пословима обезбеђења и заштите личности и објеката у Јединици за
специјалне операције?

Сведок Слободан Ергарац: Да. Јесте.

Адв. Крсто Бобот: Хвала. Друго питање. Да ли је сведоку познато
да ли је у оквиру своје делатности окривљени Саша Пејаковић
обезбеђивао у једном периоду и Чедомира Јовановића?



27

Сведок Слободан Ергарац: Да. Јесте.

Адв. Крсто Бобот: Да ли му је можда познато по чијем наређењу?

Сведок Слободан Ергарац: Па, не знам било је наређење, сада не
знам тачно чије. Обезбеђивано је доста личности у том периоду.

Адв. Крсто Бобот: Хвала. И последње питање судија, сведоку, да
ли му је познато лично или професионално, како сте Ви рекли, ко је
Чедомир Јовановић?

Сведок Слободан Ергарац: Па, познато ми је, политичар је
човек. Колико знам из средстава дневног информисања.

Адв. Крсто Бобот: Хвала. Немам питања више.

Председник већа: Адвокат Зоран Николић има право на питања.

Адв. Зоран Николић: Имам неколико питања за сведока. Прво
питање је да ли сведок може да се изјасни на којим пословима и радним
задацима је радио оптужени Тојага Жељко?

Сведок Слободан Ергарац: Био је оперативни радник у одсеку за
безбедност.

Адв. Зоран Николић: Да ли сведок зна где су његове канцеларије
биле стациониране?

Сведок Слободан Ергарац: Да. У згради команде на Сењаку.

Адв. Зоран Николић: Да ли у тој згради команде на Сењаку
постоји неки магацин аутоматског, пешадијског наоружања?

Сведок Слободан Ергарац: Колико је мени познато не.

Адв. Зоран Николић: Да ли је оптужени Тојага Жељко могао на
неки начин да дође у посед таквог наоружања или по Вашем мишљењу
не?

Сведок Слободан Ергарац: Могао је само да има своје лично
наоружање, а неко друго не.



28

Адв. Зоран Николић: Да ли зна сведок када је Тојага Жељко
дошао са Копаоника?

Сведок Слободан Ергарац: Па, значи на завршетку смене је
дошао, када је завршена смена, он је дошао.

Адв. Зоран Николић: Да ли сведок може суду да објасни каква је
личност и какав је радник Тојага Жељко, то је задње моје питање, с
обзиром да је непосредни старешина његов?

Сведок Слободан Ергарац: Могу да кажем све најбоље. Значи
био је професионалац. Поштен човек. Омиљена личност у Јединици.
Породичан човек. Значи о њему нема нико ништа ружно да каже било
где. Значи све најбоље. Због тога што је био такав, он и када више није
могао да буде у борбеном саставу, на неки начин је награђен да пређе у
овај одсек код нас.

Председник већа: Адв. Александар Ђорђевић има право на
питања.

Адв. Александар Ђорђевић: Хвала судија. Ја бих се надовезао на
Ваше питање које сте питали сведока, да ли припадници полиције, рекли
сте државне безбедности, али они су припадници МУП-а смеју да одбију
наређење када им се да, да ли су икада смели и тако даље. Моје питање
сведоку је, да ли припадници Министарства унутрашњих послова смеју
да одбију наређење по Закону о министарству унутрашњих послова,
уколико извршење наређења представља извршење кривичног дела?

Сведок Слободан Ергарац: Па, онда смеју.

Адв. Александар Ђорђевић: Да ли је онда битно да наређење која
припадници полиције примају од својих командних структура буду
јасна, конкретна, искрена, да се зна позадина тога, управо да би
извршиоци знали да ли то што извршавају, да ли представља кривично
дело или не?

Сведок Слободан Ергарац: Па, јесте. Битно је.

Адв. Александар Ђорђевић: Нема потребе да идемо даље, да
завршим. Да ли онда мислите ако добију наређење припадници МУП-а,
да ухапсе лице као ратног злочинца, да треба да буде испоручен у Хаг,да
оде тамо и да се врати после 5 дана, без икакве кривице, да ли мислите
да онда се врши неко кривично дело од стране припадника полиције
наравно?
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Сведок Слободан Ергарац: Од стране онога ко издаје такво
наређење.

Адв. Александар Ђорђевић: Хвала. Немам питања више.

Председник већа: Адв. Биљана Кајганић има право на питања.

Адв. Биљана Кајганић: Да ли могу директно?

Председник већа: Можете непосредно.

Адв. Биљана Кајганић: Да ли сте Ви тражили оставку министра
Михајловића зато што је он припадник одређене политичке странке?

Сведок Слободан Ергарац: Не.

Адв. Биљана Кајганић: Да ли је догађај када сте ухапсили лица
која су се лажно представљала у Кули, био после атентата на Премијера
Ђинђића?

Сведок Слободан Ергарац: Да.

Адв. Биљана Кајганић: Како је утврђено да су та лица се лажно
представила?

Сведок Слободан Ергарац: Мислим да смо им тражили, значи
наши припадници који су били на пријавници тражили су им
легитимацију, они су извадили неке легитимације. Покушали су оно на
брзину као да им покажу. Кад је овај тражио да детаљније погледа,
видео је да су легитимације оног назависног синдиката полиције које су
сличне овим стандардним. На основу тога.

Адв. Биљана Кајганић: Колико је тих лица било?

Сведок Слободан Ергарац: Не могу сада да се сетим, али троје
или четворо, тако. Нисам сигуран.

Адв. Биљана Кајганић: А како се зову, да ли се сећате, та лица и
где су радили, да ли је утврђено где су они заправо радили?

Сведок Слободан Ергарац: Не могу да се сетим. Знам да је један
од њих био радник, баш је био радник МУП-а. Сада не могу да се сетим
како се зове.Мислим да ли Петрушић или тако нешто.
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Адв. Биљана Кајганић: Горан Петрушић?

Сведок Слободан Ергарац: Тако.

Адв. Биљана Кајганић: Да ли је вођен поступак и у односу на
кога је тачно вођен поступак против тих лица?

Сведок Слободан Ергарац: Не знам даље шта је било.

Адв. Биљана Кајганић: Како су они дошли до Куле?

Сведок Слободан Ергарац: Дошли су приватним аутомобилом.

Адв. Биљана Кајганић: Да ли је вршен претрес тог возила?

Сведок Слободан Ергарац: Мислим да смо претресли и њих и
возила и све.

Адв. Биљана Кајганић: Да ли се том приликом нашло нешто од
оружја и шта?

Сведок Слободан Ергарац: Стварно не могу да се сетим.

Адв. Биљана Кајганић: И, да ли сам ја добро чула, да ли сте
рекли да су они представили да их је Зоран Живковић послао?

Сведок Слободан Ергарац: Да. Рекли су да долазе, да их шаље
из Владе, Премијер или тако нешто, а он мислим да је био тада
Премијер. Значи нису они рекли, споменули њега, његово име, него то
сам ја рекао. Они су рекли да долазе по налогу Премијера.

Адв. Биљана Кајганић: А шта су рекли због чега долазе?

Сведок Слободан Ергарац: Стварно не могу да се сетим сада
тачно, али постојала је тада тензија око Јединице. Изолована је,
повучена, сви нешто раде, само ми не радимо и онда је вероватно да
виде, да опипају пут.

Адв. Биљана Кајганић: А да ли су дали објашњење зашто су
имали потребу лажно да се представљају?

Сведок Слободан Ергарац: Не знам стварно. Док смо завршили
тај посао они су предати МУП-у, тако да...
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Адв. Биљана Кајганић: Добро. Хвала. Ништа више.

Председник већа: Са бранилачке стране нема више питања?

Констатујем да браниоци више питања немају.

Да ли окривљени имају питања?

За реч се јавља окривљени Милорад Улемек. Има право да постави
питања сведоку Слободану Ергарцу.

Констатује се да окривљени Милорад Улемек одустаје од
постављања питања сведоку Слободану Ергарцу.

Да ли се од других присутних окривљених неко јавља за реч да
постави питање сведоку?

Констатујем да питања више нема.

Да ли тражите накнаду путних трошкова и изгубљене зараде за
данашњи долазак на главни претрес као сведок?

Сведок Слободан Ергарац: Не.

Председник већа: Добро. Отпушта се сведок Слободан Ергарац.
Можете да идете.

Да ли има примедби на исказ сведока Слободана Ергарца?

Констатујем да примедби нема.

Председник већа доноси

Р ЕШ ЕЊ Е

Прекида се главни претрес ради одмора у трајању од 20 минута.

НАСТАВАК ГЛАВНОГ ПРЕТРЕСА У 12,17 ЧАСОВА
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Председник већа доноси

Р ЕШ ЕЊ Е

Да се у наставку доказног поступка изведе процесна радња
доказивања саслушањем сведока Предрага Јованкића.

Нека приступи пред судско веће.

Председник већа: Ваше име и презиме?

ПРЕДРАГ ЈОВАНКИЋ.

Председник већа: Име оца?

Сведок Предраг Јованкић:Милош.

Председник већа: Када сте рођени и где?

Сведок Предраг Јованкић: 6.10.1977. године у Краљеву.

Председник већа: По занимању сте?

Сведок Предраг Јованкић: Аутомеханичар.

Председник већа: Где сте запослени?

Сведок Предраг Јованкић:У жандармерији. Противтерористичка
јединица.

Председник већа: Реците нам Вашу адресу пребивалишта?

Сведок Предраг Јованкић: 36220 Чуковац, Краљево.

Председник већа: Реците нам да ли сте у сродству са
окривљенима или оштећенима у овој кривичној ствари?

Сведок Предраг Јованкић: Не.

Председник већа: Дужни сте да суд обавестите о промени адресе
пребивалишта или боравишта.
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Сада ћу Вам саопштити Ваше обавезе, права и упозорења сведока
у кривичном поступку, јер сте позвани да сведочите.

Дужни сте да суду саопштите све што Вам је познато о предмету и
упозоравам Вас да лажно сведочење представља кривично дело.

Пред судом сте дужни да говорите истину и да ништа не смете
прећутати и упозоравам Вас да давање лажног исказа представља
кривично дело.

Нисте у обавези да одговарате на поједина питања, ако је
вероватно да би тиме себе или Вама блиска лица изложили тешкој
срамоти, знатној материјалној штети или кривичном гоњењу.

Да ли сте разумели ова права, обавезе и законска упозорења за
сведока у кривичном поступку?

Сведок Предраг Јованкић: Да.

Председник већа: Сада ћу Вас позвати да у својству сведока у
кривичном поступку положите заклетву пред судом. Ја ћу Вам
прочитати текст заклетве, ако сте сагласни реците само – да, да скратимо
процедуру, а ако нисте реците због чега нећете да положите заклетву.

«Заклињем се да ћу о свему што пред судом будем питан говорити
само истину и да ништа од онога што ми је познато нећу прећутати». 

Сведок Предраг Јованкић: Да.

Председник већа: Да ли сте Ви били припадник Јединице за
специјалне операције?

Сведок Предраг Јованкић: Да.

Председник већа: У ком периоду сте били припадник ЈСО-а?

Сведок Предраг Јованкић: Од септембра 1998. године све до
распада Јединице, расформирања Јединице.

Председник већа: Реците нам на којим радним задацима и
пословима сте били у ЈСО-у?
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Сведок Предраг Јованкић: Био сам припадник групе за блиску
борбу, тим за упад.

Председник већа: Да ли сте током 2003. године боравили на
Копаонику?

Сведок Предраг Јованкић: Које године?

Председник већа: 2003. године?

Сведок Предраг Јованкић: Да. Сваке године на скијању.

Председник већа: Да ли можете да нам кажете у ком периоду сте
боравили на Копаонику, као припадник ЈСО-а?

Сведок Предраг Јованкић: 2003. или 2004. године?

Председник већа: 2003. године.

Сведок Предраг Јованкић: Од 11. до 21.-ог. Десет дана траје
обука у скијању.

Председник већа: Којим превозним средством сте стигли до
Копаоника и где сте били смештени?

Сведок Предраг Јованкић: Аутобусом из Куле до Копаоника смо
се одвезли и били смо смештени у «Конацима». Ја мислим Козник да је
био.

Председник већа: Да ли можете да нам кажете ко је од
командног састава ЈСО-а са Вама ишао на Копаоник?

Сведок Предраг Јованкић: Пре нас је био Остојић Милутин, а
нашој групи је био Звездан Јовановић.

Председник већа: Он је био вођа пута?

Сведок Предраг Јованкић: Не вођа пута него шеф целе групе на
скијању, те моје друге групе. Значи руководилац обуке и одговоран за
све нас.

Председник већа: А реците нам којим превозним средством је
окривљени Звездан Јовановић дошао на Копаоник?
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Сведок Предраг Јованкић: Није ми познато, али вероватно
службеним аутом, зато што је био високи официр у Јединици.

Председник већа: А да ли знате које службено возило је
користио окривљени Звездан Јовановић?

Сведок Предраг Јованкић: «Мицубиши спорт пајеро». 

Председник већа: Да ли знате боју тог џипа?

Сведок Предраг Јованкић: Зелено, сиво, нешто тако. Не могу да
се сетим тачно.

Председник већа: Да ли сте били наоружани када сте ишли на
Копаоник?

Сведок Предраг Јованкић: Наравно.

Председник већа: Да ли можете да нам кажете коју врсту
наоружања сте имали са собом?

Сведок Предраг Јованкић: Дуго и кратко наоружање.

Председник већа: Шта то подразумева дуго и кратко наоружање?

Сведок Предраг Јованкић: То подразумева пиштољ и дуга цев,
пушка аутоматска или «Хеклер»МП 5. 

Председник већа: Реците нам да ли знате на Копаонику за време
док сте Ви боравили, да ли је било још припадника из командног састава
ЈСО-а?

Сведок Предраг Јованкић: Да.

Председник већа: Да ли можете да нам кажете која су то лица
била?

Сведок Предраг Јованкић: Начелник КОБ-а Веселин Лечић,
Звездан Јовановић, и то је то, што могу сада да се сетим. Можда је неко
још био.

Председник већа: Да ли је био Душко Маричић на Копаонику?

Сведок Предраг Јованкић: Да. Јесте.



36

Председник већа: Да ли је био у истој смени у којој сте и Ви
били?

Сведок Предраг Јованкић: Био је и у нашој смени.

Председник већа: Када сте први пут видели Душана Маричића
на Копаонику?

Сведок Предраг Јованкић: Пар дана након нашег доласка. Сад
не могу баш да прецизирам, али оно....био је са нама.

Председник већа: А када сте видели Веселина Лечића на
Копаонику?

Сведок Предраг Јованкић: Исто тако. Пар дана по доласку.

Председник већа: Реците нам да ли сте се пријављивали на
рецепцији хотела када сте дошли на Копаоник?

Сведок Предраг Јованкић: Не. То је већ уиграна комбинација.
Оно, групе, смена и то. То је већ устаљено.

Председник већа: Да ли сте имали неке заједничке активности,
сви припадници ЈСО-а на Копаонику у смислу скијања, вежбања?

Сведок Предраг Јованкић: Скијање и ништа друго.

Председник већа: Да ли сте били сви заједно или сте били по
групама на скијању?

Сведок Предраг Јованкић: Да. Били смо подељени по групама,
оно напредни курс, почетни курс и немам појма.

Председник већа: Да ли сте видели на Копаонику за време Вашег
боравка окривљеног Жељка Тојагу?

Сведок Предраг Јованкић: Да.

Председник већа: Када сте га први пут видели, да ли знате где је
био он смештен?

Сведок Предраг Јованкић: Био је смештен на другом спрату у
мом ходнику, нашем ходнику где смо били.
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Председник већа: Када је он дошао на Копаоник?

Сведок Предраг Јованкић: Он је дошао не знам тачно датум, али
дошао је можда дан, два, можда и кад смо ми дошли, не могу да се сетим
тачно, али знам да је био од почетка са нама.

Председник већа: Да ли сте улазили у собу у којој је боравио
Жељко Тојага?

Сведок Предраг Јованкић: Не.

Председник већа: Да ли знате ко је био са њим у соби смештен?

Сведок Предраг Јованкић: Да.

Председник већа: Реците нам ко је то био?

Сведок Предраг Јованкић: Ђокица - Ђорђе Иванић, Никола
Шепа и Бранислав Лечић је био ту, он је њихов шеф. Виђао сам га ту, а
да ли је био у тој соби или не, али излазио је из те собе често.

Председник већа: Колико пута сте видели окривљеног Звездана
Јовановића на Копаонику за време Вашег боравка?

Сведок Предраг Јованкић: Па, доста пута.

Председник већа: Шта то подразумева доста пута? Да ли је то
било свакодневно виђање?

Сведок Предраг Јованкић: Па, скоро свакодневно виђање.

Председник већа: Да ли је било дана да га нисте видели на
Копаонику?

Сведок Предраг Јованкић: Није. Или на стази или у кафићу, или
у холу, или.....Ипак је 2003. година била, то не могу баш тачно, али
виђао сам га.

Председник већа: Да ли знате, да ли је окривљени Звездан
Јовановић напуштао Копаоник за време Вашег боравка?

Сведок Предраг Јованкић: Колико ја знам, не.
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Председник већа: Да ли је сваки припадник ЈСО-а за време
боравка на Копаонику био у обавези да се јави неком од старешина ЈСО-
а?

Сведок Предраг Јованкић: Наравно.

Председник већа: А да ли Ви имате податак или сазнање да ли је
било који припадник ЈСО-а за време Вашег боравка на Копаонику
напуштао Копаоник и одлазио било где ван места где сте били смештени
и где сте имали Ваше активности?

Сведок Предраг Јованкић: Не. Из мог тима нико. Могу да
тврдим, а и знало би се. Није нико одлазио са Копаоника сигурно, зато
што то иде у писменој форми, поводом неког догађаја, оно смртни
случај или тако, то се напише, па се одобри. Мора да одобри начелник
КОБ-а или већ командант и тако, то је процедура.

Председник већа: Реците нам колико пута сте виђали
окривљеног Жељка Тојагу за време боравка на Копаонику?

Сведок Предраг Јованкић: Да. Жмигија сам виђао свакодневно
више пута.

Председник већа: Где сте га виђали и у којим приликама?

Сведок Предраг Јованкић: Виђао сам га и у кафићима и на стази
на скијању, екстремно је скијао, свуда, шта ја знам.

Председник већа: Да ли сте га виђали са окривљеним Звезданом
Јовановићем да се дружи, да прича, да седи у кафани?

Сведок Предраг Јованкић: Па, вероватно да.Мислим, сви.... 

Председник већа: Па, не може бити одговор вероватно. Јесте или
нисте видели, приметили, чули, неко Вам рекао?

Сведок Предраг Јованкић: Па, нисам сигуран баш да сам их
видео за столом да седе заједно, али ништа чудно и да седе. Седео сам и
ја са свима.

Председник већа: Реците нам да ли сте Ви излазили свако вече
док сте боравили на Копаонику негде по дискотекама, кафићима,
клубовима?
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Сведок Предраг Јованкић: Па, јесам. Свако вече.

Председник већа: Да ли сте свако вече виђали окривљеног
Жељка Тојагу?

Сведок Предраг Јованкић: Био је редован у кафанама.

Председник већа: Где је био редован?

Сведок Предраг Јованкић: Па, рецимо ја сам излазио тамо у
«Андреу», један кафић. Тамо сам највише излазио и свуда, они кафићи
не могу да се сетим имена.

Председник већа: Да ли знате да ли је окривљени Милорад
Улемек долазио на Копаоник за време док сте Ви били горе?

Сведок Предраг Јованкић: Не знам. Нисам га видео.

Председник већа: А да ли имате сазнања да ли је покојни
председник Владе Србије др. Зоран Ђинђић боравио на Копаонику?

Сведок Предраг Јованкић: За покојног Премијера чуо сам да је
био на Копаонику, зато што је играо фудбалску утакмицу са
жандармеријом и САЈ-ем, тако нешто, па из тих прича сам чуо да је био.

Председник већа: А да ли сте Ви играли фудбал за ЈСО?

Сведок Предраг Јованкић: Не.

Председник већа: А да ли је неко играо од припадника ЈСО-а
фудбал?

Сведок Предраг Јованкић: Да. Играли су.

Председник већа: Да ли је окривљени Жељко Тојага играо
фудбал тада?

Сведок Предраг Јованкић: Не.

Председник већа: Одакле Вам је то познато?

Сведок Предраг Јованкић: Тада не.Можда пре.

Председник већа: Да ли знате сигурно да није?
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Сведок Предраг Јованкић: Није.

Председник већа: Одакле Вам је познато да није?

Сведок Предраг Јованкић: Па, зато што сам ја присуствовао
једној утакмици. Гледали смо утакмицу против жандармерије па смо
навијали. Није играо човек.

Председник већа: А да ли знате када је напустио Копаоник
окривљени Жељко Тојага?

Сведок Предраг Јованкић: Када је напустио Копаоник? Ја сам
њега, значи, 20.-ог кад смо задњи дан терена, то је обичај, као оно да се
опустимо, пијемо, шта ја знам, идемо сутра кући, и те ноћи стварно, сви
припадници су имали «фри» оно да излазе. Јаве се шефу тима, оно је ли
можемо целу ноћ. Можемо. И те ноћи исто смо оно остали до дуго. И
пуно припадника је било баш. Сви су изашли. До ујутру.

Председник већа: Јесте ли се напили?

Сведок Предраг Јованкић:Молим?

Председник већа: Јесте ли се напили?

Сведок Предраг Јованкић: Па, оно, јесам.

Председник већа: А реците нам да ли сте видели да ли је
сутрадан окривљени Жељко Тојага напустио Копаоник?

Сведок Предраг Јованкић: Око 7 сати ујутру значи у 7 сати
морали смо да се вратимо у собе, зато што тако процедура налаже. Е,
тада смо се растали из кафића. Ја сам у 7 сати отишао у собу. Он је остао
ту, још ја мислим са овим Ђокицом – Ђорђем Иванићем, још је неко ту
остао. Ми припадници смо наравно морали у 7 да се јавимо у собе, зато
што смо добили дозволу да до 7 можемо бити ту ноћ.

Председник већа: И вратили сте се без спавања?

Сведок Предраг Јованкић: Па, оно, у 11 смо кренули бусом. У
бусу смо спавали и то је то.
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Председник већа: А да ли знате када је отишао окривљени
Жељко Тојага са Копаоника, којим превозним средством и са којим од
припадника Јединице за специјалне операције?

Сведок Предраг Јованкић: Па, не знам са ким је отишао, али
знам оно, после 7 је отишао сигурно, зато што у десет до седам, ја сам
изашао из кафића. И био је у кафићу.

Председник већа: А да ли знате када је окривљени Звездан
Јовановић напустио Копаоник?

Сведок Предраг Јованкић: Не знам.

Председник већа: Да ли сте га видели 20. фебруара 2003. године?

Сведок Предраг Јованкић: 20. фебруара 2003. године? Да.

Председник већа: Где сте га видели?

Сведок Предраг Јованкић: Па, у тим кафићима.

Председник већа: Реците нам да ли сте видели било кога од
других лица ван припадника Јединице за специјалне операције да се
дружио са неким од припадника ЈСО-а на Копаонику?

Сведок Предраг Јованкић: Ја сам се лично дружио са
припадницима из 63 бригаде, пошто сам био војник тамо.

Председник већа: А ван људи из служби?

Сведок Предраг Јованкић: Не.

Председник већа: Реците нам да ли сте Ви приликом обучавања
у ЈСО-у упознати са оружјем – пушком марке «Хеклер и Кох» Г3, 7,62 
мм?

Сведок Предраг Јованкић: Да. На обуци.

Председник већа: Када?

Сведок Предраг Јованкић: Г3 – А3.  

Председник већа: Реците нам када сте упознати са том пушком,
да ли Вам је она показивана и да ли сте пуцали из ње?
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Сведок Предраг Јованкић: 1998. године. Да.

Председник већа: Можете ли да нам кажете карактеристике те
пушке, дужина цеви, боја, које врсте муниције се користе?

Сведок Предраг Јованкић: Значи ја причам за ову што сам
пуцао, што знам. Значи то је «Хеклер и Кох» Г3-А3. Она има
телескопски кундак који се склапа и расклапа. Калибар је 7,62 х 51 или
308 Винчестер. Намењена је за уништавање непријатељске живе силе.
Значи пешадијска јуришна пушка у употреби службене војске Немачке.
Значи пешадијска пушка као наша «Калашњиков» тако је њихова та.

Председник већа: Реците нам за прецизност те пушке, да ли
можете да кажете на којој удаљености је најпрецизнија? И да ли може да
се користи као снајперско оружје?

Сведок Предраг Јованкић: Сада, то је 1998. године било.
Прецизност са механичком, оно, није нешто претерано али прецизна је.
Има и прецизнијих пушака.

Председник већа: А на којој удаљености је прецизна 100%? 

Сведок Предраг Јованкић: Не знам стварно. Нисам опсервирао
са њом пуно да Вам кажем.

Председник већа: Реците нам да ли је та пушка и у којој
количини била у арсеналу Јединице за специјалне операције?

Сведок Предраг Јованкић: У арсеналу?

Председник већа: Да. Да ли је било стандардно или специјално
оружје, да ли се налазила у магацинима ЈСО-а? Да ли Вам је познато то?

Сведок Предраг Јованкић: «Хеклер» Г3-А3, није формацијска
пушка Јединице за специјалне операције. То је била више показна пушка
за обуку, да се упознамо са свим врстама оружја. За то је служила.

Председник већа: Да ли се налазила у арсеналу ЈСО-а?

Сведок Предраг Јованкић: Налазила се у магацину специјалне
опреме.
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Председник већа: Да ли знате ко је имао приступ магацину
специјалне опреме ЈСО-а? Ко је могао да узме то оружје?

Сведок Предраг Јованкић: Рецимо мој тим ако иде на обуку, мој
непосредни шеф може да узме ту пушку из магацина, да се одради
гађање и враћа се. Припадници нису могли да улазе у специјални
магацин.

Председник већа: А реците нам када сте Ви последњи пут
видели окривљеног Милорада Улемека?

Сведок Предраг Јованкић: Милорада Улемека последњи пут сам
видео кад је било падобранско првенство у Кули. 11. марта.

Председник већа: Које године?

Сведок Предраг Јованкић: 2003. године.

Председник већа: Да ли знате ко је био са њим тада на том
падобранском првенству у Кули?

Сведок Предраг Јованкић: Није било то падобранско првенство,
то је било обучавали су се припадници алпинистичког тима за скокове.
И ја сам отишао да се ушлепам да скочим али нисам имао лекарски
преглед. И нису ми дозволили и ја сам ту нешто цимао да скочим и
видео сам Милорада Улемека и Ивковић инструктора Ивковић Дејана да
су били ту са падобранима. Ја сам помагао да спакују падобране. И тако.

Председник већа: Реците нам како је био тада обучен окривљени
Милорад Улемек?

Сведок Предраг Јованкић: Не знам. Оно цивилно одело. Не могу
да се сетим шта.

Председник већа: Да ли знате којим поводом је он дошао у
Кулу?

Сведок Предраг Јованкић: Па, вероватно да би се огребао за
скок.

Председник већа: Па, је ли скакао из падобрана?

Сведок Предраг Јованкић: Да. Тог дана не знам тог дана.
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Председник већа: Тог дана, пошто кажете да је хтео да се огребе
за скок?

Сведок Предраг Јованкић: Тог дана не знам. Не знам да ли је
скочио зато што је отишао и после сам морао да идем на своју обуку.
Био сам ту можда пола сата, 45 минута.

Председник већа: А реците нам ко је од командног састава ЈСО-а
био присутан тада приликом скакања са падобраном?

Сведок Предраг Јованкић: Био је шеф падобранске обуке Јовица
Мандић.

Председник већа: Да ли сте том приликом у Кули видели
окривљеног Звездана Јовановића?

Сведок Предраг Јованкић: Не сећам се.

Председник већа: Да ли можете да нам кажете временски када је
то било 11. марта 2003. године, када сте видели окривљеног Милорада
Улемека?

Сведок Предраг Јованкић: Па, негде око поднева тако. Не могу
да се сетим. Знам да сам морао да идем на обуку после подне, па нисам
присуствовао тим скоковима даље. Не могу да прецизирам тачно сат и
то, али тако око поднева, нешто мало раније.

Председник већа: А да ли сте знали где ради окривљени Саша
Пејаковић?

Сведок Предраг Јованкић: Саша Пејаковић?

Председник већа: Да.

Сведок Предраг Јованкић: Да. У тиму за обезбеђење личности и
заштиту.

Председник већа: Да ли знате кога је окривљени Саша Пејаковић
обезбеђивао од личности?

Сведок Предраг Јованкић: Ја мислим, нисам сигуран Чедомира
Јовановића, зато што му је нека јакна била купљена, о томе се причало.
И не знам можда још неког.
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Председник већа: А да ли знате да ли је окривљени Саша
Пејаковић обезбеђивао Душана Спасојевића?

Сведок Предраг Јованкић: Није ми познато.

Председник већа: Да ли сте било када чули за име Душана
Спасојевића?

Сведок Предраг Јованкић: Чуо сам оно из средстава
информисања.

Председник већа: Да ли сте га икада видели да је дошао у Кулу
или контактирао са било којим припадником ЈСО-а?

Сведок Предраг Јованкић: Не.

Председник већа: Реците нам да ли сте Ви учествовали у
протесту Јединице за специјалне операције новембра 2001. године?

Сведок Предраг Јованкић: Да.

Председник већа: Реците нам ко је организовао протест ЈСО-а?

Сведок Предраг Јованкић: Ко је организовао? Не знам ко је
организовао. Могу да испричам како је било, а сада ко је организовао не
знам. То је било тако, мој непосредни шеф покојни Зоран Пауковић нас
је обавестио тада да имамо састанак са командантом Душком
Маричићем у сали једној. Ту смо отишли, окупили се. И онда је на
састанку речено да је Јединица злоупотребљена хапшењем браће
Бановића. Значи изманипулисани смо, зато што је било речено да се
хапсе неки криминалци, ово, оно и тражи се одговорност ко нас је
изманипулисао. Тако је било. Те речи су биле на том састанку. И рекао
је шта ми мислимо о томе, како, шта. Нормално припадници сви, као и ја
смо рекли да оно, није у реду што су нам тако урадили. Није у реду за
начелника службе, за те наше старешине из ДБ-а, тада је била још
државна безбедност. И ништа, да кренемо у миран протест и тако смо
кренули.

Председник већа: Да ли сте Ви то учинили добровољно или по
наредби претпостављеног старешине из ЈСО-а?

Сведок Предраг Јованкић: Добровољно.
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Председник већа: Да ли је по правилима службе, пошто сте се
налазили у Ресору државне безбедности, било дозвољено да се
протествује припадницима ЈСО-а?

Сведок Предраг Јованкић: Није то био протест. То је био више
оно, наш глас разума да се чује, да нас не би стављали у неке незгодне
ситуације. Није било чиста посла, зато што није стајао начелник иза тог
задатка, иза тог хапшења.

Председник већа: Кад кажете да то није био протест.... 

Сведок Предраг Јованкић: За мене не. То је више било оно,
протест јесте оно, лагани протест.

Председник већа: Да ли сте Ви учествовали у протесту долазећи
у Београд код Сава центра?

Сведок Предраг Јованкић: Да.

Председник већа: Да ли сте били наоружани том приликом?

Сведок Предраг Јованкић: Да.

Председник већа: Да ли је било било које Јединице у оквиру
МУП-а Републике Србије, која је могла физички да се са Вама обрачуна
и спречи Ваш протест?

Сведок Предраг Јованкић: Не знам.

Председник већа: А реците нам које захтеве сте Ви поставили
када сте протествовали?

Сведок Предраг Јованкић: Па, поставили смо следеће захтеве,
да то све изађе на видело и смену начелника Ресора.

Председник већа: Да ли сте тражили смену министра
унутрашњих послова Републике Србије?

Сведок Предраг Јованкић: Не.

Председник већа: Ко је дефинисао те захтеве и у односу према
коме су били упућени?
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Сведок Предраг Јованкић: Не знам ко је дефинисао, а знам ко је
председавао тим састанком. Наравно командант Маричић.

Председник већа: А одлуку саму, да ли су донели командант
Маричић или командни састав или сте Ви сви заједно демократски
гласали?

Сведок Предраг Јованкић: Сви заједно демократски гласали.

Председник већа: Како је то било демократски да се гласа код
Вас?Можете ли да нам опишете ту процедуру демократског гласања?

Сведок Предраг Јованкић: Могу.

Председник већа: Изволите реците.

Сведок Предраг Јованкић: Командант долази, ми устајемо сви и
почиње излагање о том шта, како и командант је рекао, изнео да је јуче
или не знам када било хапшење браће Бановић и ту је већ почела
полемика, значи могла је да се запали цигарета на састанку, могло је
оно, опуштено да се седи и онда смо сви причали. Не могу да се сетим
шта је ко причао. Ја сада немам појма. Ја сам нека питања поставио, не
могу да се сетим шта, како, ово, оно. Тако је то било.

Председник већа: Добро. Нисте довршили до краја. Причате,
запалили сте цигарету, расправљате. Како долази до гласања? Да ли је
била процедура?

Сведок Предраг Јованкић: Мислите дизање руке и то?

Председник већа: Кад сте рекли да сте демократски, онда би
требало дизање руке или убацивањем листића ко је за, ко је против.

Сведок Предраг Јованкић: Не. Тако не.

Председник већа: Да имате контролни одбор, па да виде да ли је
то регулисано, да ли је то тачно, да се преброје листићи, да ли је тога
било?

Сведок Предраг Јованкић: Не. Није било са листићима.

Председник већа: Него, је ли то било акламацијом, да сте устали
сви и рекли треба протестовати на тај начин?
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Сведок Предраг Јованкић: Наравно. Не баш тако као Ви што сте
рекли, али сви смо се сложили да треба протествовати.

Председник већа: Добро. Како сте се то Ви сви сложили?

Сведок Предраг Јованкић: Сложили смо се. Свако је рекао по
нешто. Немам појма.

Председник већа: А да ли сте Ви имали право да расправљате о
тим налозима које сте добијали као припадници ЈСО-а?

Сведок Предраг Јованкић: У том тренутку да.

Председник већа: Зашто баш у том тренутку и по ком правилу је
то?

Сведок Предраг Јованкић: Зато што, не знам по ком правилу,
али знам зато што је била ољагана Јединица пред свима.

Председник већа: Реците?

Сведок Предраг Јованкић: Рекао сам.

Председник већа: Шта сте рекли?

Сведок Предраг Јованкић: Да је ољагана Јединица била због
лажног манипулисања. Значи не хапшење криминалаца него хапшење
Срба, Бановића, не знам кога већ, и значи нерегуларно, оно
неизводљиво.

Председник већа: А ко је поставио захтев за смену начелника
Ресора државне безбедности? Ко је то први дао идеју да треба он да се
смени? Да ли сте имали захтев да се постави неко од личности било
којих за начелника Ресора државне безбедности, па да кажете смените
овога, дајте овог другог?

Сведок Предраг Јованкић: Не знам. Ја сам био припадник,
стварно о томе не знам ништа.

Председник већа: Како сте учествовали онда у протесту када не
знате шта су захтеви?

Сведок Предраг Јованкић: Па, рекао сам захтеве.
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Председник већа: Па, јесте ли се Ви сагласили са тим?

Сведок Предраг Јованкић: Наравно.

Председник већа: А да ли сте имали захтев да се постави нека
друга личност?

Сведок Предраг Јованкић: Ја лично нисам. Лично ја, ја сам
припадник, кога ја да постављам?

Председник већа: А реците нам да ли је учествовао у протесту,
значи у најширем смислу говорећи, од почетка па до краја окривљени
Милорад Улемек?

Сведок Предраг Јованкић: Не.

Председник већа: Да ли је било када дошао у Кулу за време
протеста ЈСО-а?

Сведок Предраг Јованкић: Не. Ја га нисам видео.

Председник већа: А да ли је то Вама лично познато и да ли сте
чули од било кога да ли је долазио?

Сведок Предраг Јованкић: Мени је лично познато да га нисам
видео.

Председник већа: А да ли је долазио у базу у Кули ЈСО-а било ко
од политичара, других лица, осим припадника МУП-а Републике
Србије?

Сведок Предраг Јованкић: Па, долазио је министар Михајловић.
Долазио је покојни Премијер. Из МУП-а вероватно начелници неки. Ја
их не познајем. Увек на тим прославама било је тих са «чварцима». 

Председник већа: А ко је донео одлуку да се престане са
протестом ЈСО-а?

Сведок Предраг Јованкић: Ја сам то добио, добили смо преко
непосредног старешине покојног Пауковић Зорана.

Председник већа: Реците нам где се Ви налазили 12. марта 2003. 
године?
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Сведок Предраг Јованкић: У центру у Кули.

Председник већа: Да ли се тог дана у центру у Кули налазио
окривљени Звездан Јовановић?

Сведок Предраг Јованкић: Ког 12.-ог или?

Председник већа: 12.-ог?

Сведок Предраг Јованкић: Само да се сетим где сам ја био
тачно. Тог 12.-ог били су припадници, сви припадници су били ЈСО-а у
Кули тада. Знам да је била гужва по ходницима. На стрелишту оно, баш
је било.

Председник већа: Реците нам ко је од командног састава тог 12. 
марта 2003. године био у Кули?

Сведок Предраг Јованкић: Не могу да се сетим стварно.

Председник већа: Да ли знате да ли се тог дана налазио у бази у
Кули окривљени Жељко Тојага?

Сведок Предраг Јованкић: Тог 12.-ог?

Председник већа: Да.

Сведок Предраг Јованкић: Не знам. Не могу да се сетим. Ако су
били сви припадници, вероватно је и он био.

Председник већа: А да ли се тог дана 12. марта 2003. године у
Кули налазио окривљени Саша Пејаковић?

Сведок Предраг Јованкић: Не могу да се сетим.

Председник већа: А да ли сте имали податак да ли се ангажовао
било који припадник ЈСО-а на обезбеђивању лица ван структура
државне власти?

Сведок Предраг Јованкић: Не знам.

Председник већа: Реците нам какве су биле активности
припадника ЈСО-а од увођења ванредног стања па надаље?



51

Сведок Предраг Јованкић: Па, од увођења ванредног стања
активности припадника су биле редовне, али смо били у некој пасивној
мобилности.

Председник већа: Да ли сте за све време од 12.-ог до одлуке о
расформирању Јединице Ви били у Кули?

Сведок Предраг Јованкић: Да.

Председник већа: Реците нам да ли сте било када за то време
видели окривљеног Звездана Јовановића?

Сведок Предраг Јованкић: Да. Видео сам га.

Председник већа: Када сте га први пут видели?

Сведок Предраг Јованкић: Па, не могу да прецизирам, али виђао
сам га често у клубу, у овом војничком клубу.

Председник већа: А да ли сте видели у том периоду окривљеног
Сашу Пејаковића?

Сведок Предраг Јованкић: Не могу да потврдим, али нисам
сигуран да сам га видео.

Председник већа: Па, јесте ли га видели или нисте?

Сведок Предраг Јованкић: Јовановића сам видео, а Пејаковића ја
нисам видео.Можда јесам али нисам сигуран стварно.

Председник већа: Реците нам каква је наредба била издата
припадницима ЈСО-а у Кули, у том периоду, да ли смеју да напуштају
базу у Кули?

Сведок Предраг Јованкић: Не сме да се напушта база у Кули.

Председник већа: Ко Вам је издао ту наредбу?

Сведок Предраг Јованкић: Непосредни старешина мом тиму.

Председник већа: А да ли је било било каквих наредби о
повећаној борбеној готовости ЈСО-а тада?
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Сведок Предраг Јованкић: Па, ништа званично, само се причало
у припадничким круговима да смо у приправности мобилности, ако
МУП, оно као што је МУП био.

Председник већа: На којим пословима и радним задацима је
радио окривљени Жељко Тојага?

Сведок Предраг Јованкић: Радио је као припадник
алпинистичког тима. Касније је прешао у КОБ.

Председник већа: Да ли сте њега видели у овом периоду од 12. 
марта 2003. године па надаље у Кули?

Сведок Предраг Јованкић: Да.

Председник већа: Када сте га први пут видели?

Сведок Предраг Јованкић: Не могу да се сетим. Виђао сам га.

Председник већа: До када је он боравио у Кули?

Сведок Предраг Јованкић: Не знам.

Председник већа: Да ли Ви имате било каквих сазнања о
припремању, покушајима и извршењу убиства председника Владе
Србије др. Зорана Ђинђића?

Сведок Предраг Јованкић: Не.

Председник већа: Добро. Ја више питања немам. Да ли чланови
већа имају питања?

Судија Ната Месаровић. Изволите.

Судија Ната Месаровић: Можете ли одговорити ко је издавао
наредбу која ће се врста наоружања носити ван центра у Кули, на
пример за време рекреације на Копаонику?

Сведок Предраг Јованкић: Мени лично непосредни старешина
тима.

Судија Ната Месаровић: Да ли су сви остали припадници на
Копаонику имали и дуге и кратке цеви?
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Сведок Предраг Јованкић: Наравно.

Судија Ната Месаровић: Добро. Онда ми кажите, да ли је било
припадника Јединице који нису учествовали у протесту новембра 2001. 
године?

Сведок Предраг Јованкић: Ја мислим да су сви били, а можда је
неко био на неким задацима, и није могао да напусти, нека дежурна
служба или нешто што се ради 24 часа.

Судија Ната Месаровић: Пре него што сте изашли код Сава
центра, када је одржан тај састанак у Кули, да ли Вам је тада старешина
рекао да је то први пут да је Јединица изманипулисана, или сте имали
неко раније незадовољство? Да ли је било говора о томе?

Сведок Предраг Јованкић: Први пут.

Судија Ната Месаровић:Молим?

Сведок Предраг Јованкић: Први пут да је тако нешто,
манипулација тако урађена.

Судија Ната Месаровић: Хвала.

Председник већа: Право на питања има заменик Специјалног
тужиоца Милан Радовановић. Изволите.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Обзиром
да је сведок изјавио да је Јединица била наоружана приликом протеста,
изласком код Сава центра, моје питање гласи чиме је била наоружана
Јединица, како?

Сведок Предраг Јованкић: Јединица је била наоружана кратким
оружјем. Значи пиштољ и то је то.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: А од
превозних средстава?

Сведок Предраг Јованкић: Транспортни «хамери». 

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Да ли је
12. марта 2003. године у Јединици у Кули био и начелник безбедности
Веселин Лечић?
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Сведок Предраг Јованкић: Не могу да се сетим.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Да ли је
бивши командант Јединице окривљени Улемек након одласка из
Јединице имао контакта са Јединицом и на који начин, ако јесте?

Сведок Предраг Јованкић: Па, имао је контакте неке.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Какви су
то контаки били и са ким су одржавани, на ком нивоу?

Сведок Предраг Јованкић: Ето рецимо на том падобранству,
онда на 21. новембар Свети Аранђел, слава Јединице, дан центра, и тако
код Зорана Пауковића на сахрани.

Заменик Специјалног тужиоца Милан Радовановић: Да ли
сведок може мало ближе да објасни то стање мобилности у коме се
Јединица нашла 12. марта након атентата на покојног Премијера?Шта је
то подразумевало све?

Сведок Предраг Јованкић: То је подразумевало значи да не
смемо да напуштамо центар. Обука се одвија нормално. Ту смо у центру.
Ради се до 7. И тако.

Председник већа: Право на питања има адв. Радивој Пауновић.
Изволите.

Адв. Радивој Пауновић: Сведок је на Ваше питање да ли је
постојала у оквиру МУП-а јединица која је могла да се одупре односно
да интервенише приликом овог протеста на Газели.Мене занима шта он,
он је одговорио да не зна да ли таква јединица, да ли је таква јединица
постојала. Мене занима шта сведок мисли, обзиром да је био припадник
за борбе изблиза и припадник ове друге јединице, значи активан борац,
шта он мисли, лично, да ли је постојала било каква друга оружана
формација које је могла да се одупре односно да интервенише приликом
протеста?Шта он мисли као припадник борбених јединица?

Сведок Предраг Јованкић: Стварно ништа не могу да мислим.
Аналитиком се не бавим.

Председник већа: Право на питања имају браниоци. Адв.
Александар Ђорђевић. Изволите.
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Адв. Александар Ђорђевић: Судија, хвала. Једно питање. Опет у
вези овог протеста, постављам питање сведоку, да ли је он после акције
«Сабља» постао припадник Ресора јавне безбедности?

Сведок Предраг Јованкић: Да.

Адв. Александар Ђорђевић: Значи у том периоду када сте били
припадник Ресора јавне безбедности, дошло је до опет једног окупљања
припадника полиције, на Тргу Републике поводом подршке како су то
медији назвали, подршке за неодлазак генерала Лукића Хагу. Да ли Ви
видите разлику између тог окупљања и оног окупљања Вашег испред
Сава центра?

Сведок Предраг Јованкић: То је слично.

Адв. Александар Ђорђевић: Што се тиче изношења захтева да
иду, да Срби не одлазе у Хаг, да као што сте напоменули тако, у виду
униформи које су приказиване, у виду блокаде саобраћаја и тако? Да ли
у томе видите неку разлику?

Сведок Предраг Јованкић: Па у униформи су и они
протествовали. Синдикалци ти, исто као и ми.

Адв. Александар Ђорђевић: Немам више питања.

Председник већа: Да ли од окривљених има неко да постави
питање сведоку?

Констатује се да питања нема за сведока Предрага Јованкића.

Да ли постављате захтев за накнаду трошкова превоза, доласка на
главни претрес или изгубљену зараду?

Сведок Предраг Јованкић: Не. Хвала Вам.

Председник већа: Добро. Отпушта се сведок Предраг Јованкић.
Можете да идете.

Да ли има примедби на исказ сведока Предрага Јованкића?

Констатује се да нема примедби.

Председник већа доноси
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Р ЕШ ЕЊ Е

Да се у наставку доказног поступка изведе процесна радња
доказивања саслушањем сведока Небојше Миловановића.

Нека приступи пред судско веће.

Констатује се да уз дозволу председника већа напушта главни
претрес адв. Дејан Лазаревић, а замењиваће га адв. Жељко Грбовић
према заменичком пуномоћју у спису.

Председник већа: Ваше име и презиме?

НЕБОЈШАМИЛОВАНОВИЋ.

Председник већа: Име оца?

Сведок Небојша Миловановић: Верољуб.

Председник већа: Када сте рођени и где?

Сведок Небојша Миловановић: 3. септембар 1974. године у
Краљеву.

Председник већа: Шта сте по занимању?

Сведок Небојша Миловановић: Електромеханичар.

Председник већа: Где сте запослени?

Сведок Небојша Миловановић: МУП Републике Србије,
Жандармерија.

Председник већа: Ваша адреса пребивалишта?

Сведок Небојша Миловановић: Омладинска 22/12. 

Председник већа: У ком граду?

Сведок Небојша Миловановић: Краљеву.
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Председник већа: Реците нам да ли сте у сродству са
окривљенима или оштећенима у овој кривичној ствари?

Сведок Небојша Миловановић: Не.

Председник већа: Дужни сте да суд обавестите о промени адресе
пребивалишта или боравишта.

Дужни сте да суду саопштите у својству сведока у кривичном
поступку све што Вам је познато о предмету и упозоравам Вас да лажно
сведочење представља кривично дело.

Пред судом сте дужни да говорите истину и да ништа не смете
прећутати и упозоравам Вас да давање лажног исказа представља
кривично дело.

Нисте у обавези да одговарате на поједина питања, ако је
вероватно да би тиме себе или Вама блиска лица изложили тешкој
срамоти, знатној материјалној штети или кривичном гоњењу.

Да ли сте разумели ова права, обавезе и законска упозорења за
сведока у кривичном поступку?

Сведок Небојша Миловановић: Да.

Председник већа: Сада ћу Вас позвати да у својству сведока
положите заклетву пред судом. Ја ћу Вам прочитати текст заклетве, ако
сте сагласни са тим реците само «да», ако нисте реците због чега нећете
да положите заклетву.

«Заклињем се да ћу о свему што пред судом будем питан говорити
само истину и да ништа од онога што ми је познато нећу прећутати». 

Сведок Небојша Миловановић: Да.

Председник већа: Да ли сте Ви били припадник Јединице за
специјалне операције?

Сведок Небојша Миловановић: Да.

Председник већа: У ком периоду и на којим пословима, радним
задацима сте радили?
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Сведок Небојша Миловановић: У периоду од краја 1998. године
до распада Јединице. Био сам обичан припадник.

Председник већа: Где сте се налазили 12. марта 2003. године као
припадник ЈСО-а?

Сведок Небојша Миловановић: На Копаонику.

Председник већа: Када сте дошли на Копаоник?

Сведок Небојша Миловановић: 11. марта 2003. године.

Председник већа: Којим превозним средством сте стигли до
Копаоника и где сте боравили?

Сведок Небојша Миловановић: Аутобусом. Боравио сам у
хотелу «Конаци». 

Председник већа: Колико припадника ЈСО-а је боравило тада на
Копаонику?

Сведок Небојша Миловановић: Боравио је шта ја знам, не могу
тачно да Вам кажем број, али доста припадника.

Председник већа: А да ли сте за време боравка на Копаонику
видели окривљеног Жељка Тојагу?

Сведок Небојша Миловановић: Да.

Председник већа: Где је он био смештен?

Сведок Небојша Миловановић: Исто хотел «Конаци». 

Председник већа: Да ли знате на ком спрату се налазио?

Сведок Небојша Миловановић: Не знам тачно.Мислим да је био
на другом, нисам сигуран.

Председник већа: За реч се јавља адв. Зоран Николић. Само
немојте ништа сугерисати, иначе ћу Вас удаљити.

Адв. Зоран Николић: Ја мислим да је дошло.... 
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Председник већа: Не. Седите. Не можете Ви тумачити. Да ли сте
Ви разговарали можда са сведоком?

Адв. Зоран Николић: Нисам.

Председник већа: Па, шта онда Ви тумачите шта он мисли и
прича. Одакле Вам то право? Бићете кажњени идући пут. Већ видим
намеру која Вам је. Ви бисте да исправљате сада и сведока што прича.
Оставите се тога молим Вас. Реците нам до када сте Ви боравили на
Копаонику?

Сведок Небојша Миловановић: До 21. марта 2003. године.

Председник већа: Реците нам да ли сте у том периоду видели
окривљеног Звездана Јовановића?

Сведок Небојша Миловановић: Да.

Председник већа: Да ли сте га виђали свакодневно?

Сведок Небојша Миловановић: Углавном.

Председник већа: Да ли је био још неко од припадника
старешинског кадра ЈСО-а на Копаонику за време Вашег боравка на
Копаонику?

Сведок Небојша Миловановић: Да.

Председник већа: Кога сте видели?

Сведок Небојша Миловановић: Лечић, Гумар, Звездан и
непосредне наше старешине, шефови тимова.

Председник већа: Кад кажете шефови тимова, да ли можете да
кажете нека имена?

Сведок Небојша Миловановић: Павковић Зоран.

Председник већа: Да ли знате још некога?

Сведок Небојша Миловановић: Па, не бих могао сада да се
сетим.Шефови тимова, не бих могао сада да се сетим.
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Председник већа: Када сте се вратили са Копаоника и којим
превозним средством?

Сведок Небојша Миловановић: 21. марта 2003. године
аутобусом.

Председник већа: Добро. Ја питања више немам. Да ли чланови
већа имају питања? Да ли одбрана има питања? За реч се јавља и има
право да постави питање адв. Зоран Николић. Изволите.

Адв. Зоран Николић: Једно питање за сведока, да ли сте у
фебруару 2003. године били на Копаонику?

Сведок Небојша Миловановић: Фебруар, ја се извињавам. У
фебруару.

Адв. Зоран Николић: Немам више питања.

Сведок Небојша Миловановић: Фебруар месец, ја се извињавам,
можда сам направио грешку због мале треме.

Председник већа: А чиме објашњавате ту грешку када сте
поновили бар пет пута да се радило о марту?

Сведок Небојша Миловановић: Зато што ми је први пут да се
појављујем на суду и мало ми је непријатно. Трема је у питању.

Председник већа: А да ли знате где сте били 12. марта 2003. 
године?

Сведок Небојша Миловановић: У Кули.

Председник већа: Ко је тада био од командног састава ЈСО-а у
Кули?

Сведок Небојша Миловановић: Не сећам се тачно.

Председник већа: А реците нам где се налазио командант
Јединице Душан Маричић 12. марта 2003. године?

Сведок Небојша Миловановић: Не сећам се.

Председник већа: Ко је био официр за безбедност ЈСО-а?
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Сведок Небојша Миловановић: Лечић Бранислав.

Председник већа: Да ли знате где се он налазио 12. марта 2003. 
године?

Сведок Небојша Миловановић: Не знам.

Председник већа: Да ли сте непрекидно боравили у Кули у бази
ЈСО-а од 12. марта 2003. године до расформиравања Јединице?

Сведок Небојша Миловановић: Да.

Председник већа: Да ли сте у том периоду видели окривљеног
Звездана Јовановића?

Сведок Небојша Миловановић: Да.

Председник већа: Када?

Сведок Небојша Миловановић: Па, не могу тачно да Вам кажем
датум, углавном цела Јединица је била у Кули након догађаја који се
догодио 12. марта.

Председник већа: Да ли знате да ли се налазио окривљени
Жељко Тојага у Кули од 12. марта 2003. године?

Сведок Небојша Миловановић: Кажем цела Јединица се
налазила. Сад не могу да кажем да ли од 12.-ог, 13.-ог, али цела
Јединица је била након тог догађаја у Кули.

Председник већа: Реците нам да ли сте имали неке посебне
активности, повећану борбену готовост Јединице за специјалне
операције након увођења ванредног стања у земљи?

Сведок Небојша Миловановић: Очекивали смо да будемо
ангажовани.

Председник већа: Да ли сте били ангажовани?

Сведок Небојша Миловановић: Не.

Председник већа: Да ли сте имали било каквих активности осим
уобичајених радних, дневних активности у Јединици за специјалне
операције?
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Сведок Небојша Миловановић: У којем периоду?

Председник већа: Од 12. марта до расформиравања?

Сведок Небојша Миловановић: Значи никаквих специјалних
активности.

Председник већа: Реците нам када сте последњи пут видели
окривљеног Милорада Улемека?

Сведок Небојша Миловановић: 27. фебруара на сахрани колеге.

Председник већа: А које године, можете ли нам рећи?

Сведок Небојша Миловановић:Молим?

Председник већа: Које године?

Сведок Небојша Миловановић: 2003. године.

Председник већа: Реците нам да ли је током 2003. године било
када дошао у Кулу у базу ЈСО-а окривљени Милорад Улемек?

Сведок Небојша Миловановић: Је ли можете још једном да
поновите?

Председник већа: Да ли је током 2003. године, било када дошао у
Кулу окривљени Милорад Улемек, да је Вама то познато, непосредно
или посредно?

Сведок Небојша Миловановић: Долазио је за дан Јединице, тако
за празнике, али сад конкретно да наведем нешто, не могу да се сетим.

Председник већа: А да ли Ви знате у каквим је он односима
након што је престао да буде командант ЈСО-а био у каквим односима са
старешинским кадром ЈСО-а, са командантом, помоћницима?

Сведок Небојша Миловановић: То ми је непознато.

Председник већа: Да ли је он имао било какву наредбодавну
улогу након што је пензионисан, према било ком припаднику ЈСО-а?

Сведок Небојша Миловановић: Не.
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Председник већа: А да ли је имао обезбеђење састављено од
припадника ЈСО-а?

Сведок Небојша Миловановић: Не бих знао да Вам кажем.

Председник већа: А да ли сте знали чиме се бавио, на којим
радним задацима окривљени Саша Пејаковић?

Сведок Небојша Миловановић: Да.

Председник већа: Чиме се он то бавио?

Сведок Небојша Миловановић: Радио је у одељењу за заштиту
личности и објеката.

Председник већа: Да ли знате кога је он обезбеђивао?

Сведок Небојша Миловановић: Знам да је у једном периоду
обезбеђивао Чеду Јовановића.

Председник већа: А да ли знате да ли је обезбеђивао Душана
Спасојевића?

Сведок Небојша Миловановић: Не знам.

Председник већа: Да ли сте било када чули за име Душана
Спасојевића, до 12. марта 2003. године?

Сведок Небојша Миловановић: Не.

Председник већа: Да ли сте приликом обуке Ви лично упознати
са карактеристикама пушке «Хеклер и Кох» Г3, 7,62 мм?

Сведок Небојша Миловановић: Да.

Председник већа: Када, којом приликом и шта можете да нам
кажете о тој пушци, њене карактеристике?

Сведок Небојша Миловановић: Почетком обуке, значи почетком
ступања на посао који сам радио, а у склопу обуке смо добили ту пушку
зато што је било потребно да се упознамо и са страним наоружањем.
Значи само у склопу обуке. То је био период 1998. године, тако.
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Председник већа: Да ли можете да нам кажете нешто о
карактеристикама те пушке?

Сведок Небојша Миловановић: Јуришна пушка.

Председник већа: Да ли имате било шта друго? Коју муницију
користи?

Сведок Небојша Миловановић: 7,62 х 51. 

Председник већа: Које је тежине, дужина цеви, на којој је
најпрецизнија?

Сведок Небојша Миловановић: То не бих заиста могао да Вам
кажем.

Председник већа: Да ли сте било када пуцали из те пушке?

Сведок Небојша Миловановић: Да.

Председник већа: Када?

Сведок Небојша Миловановић: На гађањима у току обуке.

Председник већа: Да ли су други припадници ЈСО-а пуцали из те
пушке?

Сведок Небојша Миловановић: Могу конкретно да наведем за
свој тим да смо пуцали у току обуке, а за остале не знам.

Председник већа: Када кажете тим, колико је то припадника 10 
или 15 припадника?

Сведок Небојша Миловановић: 12. 

Председник већа: 12 припадника?

Сведок Небојша Миловановић: Да. Варирало је, како када,
али.... 

Председник већа: И сви су они пуцали бојевом муницијом на
вежби?
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Сведок Небојша Миловановић: Није вежба, то је обука. Да, у
ствари вежба.

Председник већа: Реците нам да ли сте Ви били на протесту
Јединице за специјалне операције у Београду?

Сведок Небојша Миловановић: Да.

Председник већа: Да ли знате ко је организовао тај протест ЈСО-
а?

Сведок Небојша Миловановић: Протест се спонтано догодио.
Не могу сада да наведем, да кажем заправо да је неко то организовао. То
се спонтано догодило.

Председник већа: Да ли знате да ли је неко донео одлуку да се
протествује и да се поставе евентуално неки захтеви и према коме у вези
тог протеста ЈСО-а?

Сведок Небојша Миловановић: Одлуку су донели сви
припадници Јединице за специјалне операције. Значи нико конкретно.
Поновите само даље, који је даљи ток питања?

Председник већа: Да ли је било захтева протеста ЈСО-а и према
коме су упућени?

Сведок Небојша Миловановић: Захтеви су били да се не хапсе
више људи и шта ја знам, нама је речено да су заправо људи који су
ухапшени, да су то криминалци од којих се очекује ватрена, да нам
ватрено одговоре и све то. Међутим, испоставило се нешто сасвим
десето, да је Јединица злоупотребљена и онда смо се против тога и
побунили. Конкретно неке захтеве, значи оно, били су, шта ја знам. Али
то је у склопу целе Јединице.

Председник већа: Реците нам да ли сте Ви упознати према
прописима, који су регулисали организацију и рад ЈСО-а, у оквиру тада
Ресора државне безбедности, да ли сте Ви смели да протестујете?

Сведок Небојша Миловановић: Да ли смо смели да
протестујемо? Не знам.

Председник већа: А да ли сада, као припадник МУП-а, имате
право да протестујете због било чега? Било шта да се деси у раду МУП-а
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организационог, где радите у жандармерији, да ли смете да протестујете,
било шта да Вам се нареди?

Сведок Небојша Миловановић: Па, колико се сећам да је био
протест поводом слања генерала за Хаг. То је исто полиција
организовала.

Председник већа: Везано за активности редовне?

Сведок Небојша Миловановић: Не разумем питање.

Председник већа: Па, не разумете зато што нећете да повежете
две просте ствари.

Сведок Небојша Миловановић: А то су?

Председник већа: А то су прво, кажете да је било погрешно
издато наређење да се ухаспе браћа Бановић и да је то био повод за
протест, зато што се они депортују у Хаг ради суђења за оптужбу за
ратне злочине. Је ли тако?

Сведок Небојша Миловановић: Да.

Председник већа: То је била акција која је усмерена и имала је за
циљ да ухапси браћу Бановић. Је ли то тако?

Сведок Небојша Миловановић: Ми тада нисмо знали да су то
браћа Бановићи. Речено је да су то криминалци, окорели криминалци од
којих може да се очекује оружани отпор и да смо ми ангажовани за то.

Председник већа: А да ли сте били икада ангажовани,
припадници ЈСО-а на хапшењу било ког криминалца?

Сведок Небојша Миловановић: То не бих могао да Вам
одговорим.

Председник већа: А ко је Вама рекао да је Јединица за
специјалне операције ангажована ради хапшења браће Бановић?

Сведок Небојша Миловановић: Браћа Бановић су ухапшени, сад
не могу тачно да наведем датум и дан, сутрадан је било на вестима да су
испоручени Хагу. И онда је то условило све остало што се догађало.
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Председник већа: Да ли сте Ви били против испоручивања
наших држављана Хашком Трибуналу?

Сведок Небојша Миловановић: То није моје да о томе
размишљам. То су политичари за то.

Председник већа: Па, Ви сте протествовали управо због тога?

Сведок Небојша Миловановић: Због злоупотребе Јединице.

Председник већа: У чему се она састојала?

Сведок Небојша Миловановић:Молим?

Председник већа: У чему се састојала злоупотреба Јединице?

Сведок Небојша Миловановић: Злоупотреба Јединице, зато што
су нам дали да хапсимо тамо неке ликове који су, речено је да су
наоружани, да су опасни, у ствари људи су продавали неке глупости по
пијаци.

Председник већа: А како то повезујете сада са протестом
везаним за оптужницу против генерала Лукића?

Сведок Небојша Миловановић: Исто је био протест.

Председник већа: Не. Али како повезујете то?

Сведок Небојша Миловановић: Самим тим што је протест.
Значи и тада се протествовало.

Председник већа: А ко је донео наредбу о протесту МУП-а,
везано за оптужбу против генерала Лукића?

Сведок Небојша Миловановић: Не знам.

Председник већа: Па, јесте ли Ви учествовали у том протесту?

Сведок Небојша Миловановић: Па, нисам.

Председник већа: Зашто?

Сведок Небојша Миловановић: Нисам био присутан.
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Председник већа: А да ли бисте учествовали да сте били
присутни?

Сведок Небојша Миловановић: Не знам.

Председник већа: Да ли сте сви добровољно пристали да
учествујете у протесту ЈСО-а новембра 2001. године?

Сведок Небојша Миловановић: Да.

Председник већа: Одакле Вам је то познато?

Сведок Небојша Миловановић: Зато што је одржан састанак на
којем је речено да је Јединица злоупотребљена. Објашњено је како стоје
ствари и речено је да ли се ми слажемо са тим или не. Ми смо се сви
сложили са тим.

Председник већа: Реците нам да ли је имао учешћа окривљени
Милорад Улемек у организовању протеста ЈСО-а новембра 2001. 
године?

Сведок Небојша Миловановић: Да ли је имао?

Председник већа: Учешћа?

Сведок Небојша Миловановић: Не.

Председник већа: Да ли сте га било када видели за време
протеста ЈСО-а?

Сведок Небојша Миловановић: Не.

Председник већа: А да ли је у Кулу долазио било ко споља, а да
није припадник Владе или МУП-а Републике Србије?

Сведок Небојша Миловановић: Мислите споља конкретно на
кога?

Председник већа: Управо генерално питам, дакле неко ко није
припадник МУП-а или Владе? Да ли је неко долазио?

Сведок Небојша Миловановић: Не. Колико је мени познато.
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Председник већа: Добро. Да ли окривљени имају питања за
сведока Небојшу Миловановића?

Питања нема.

Да ли постављате захтев за накнаду путних трошкова и изгубљене
зараде као сведок у кривичном поступку?

Сведок Небојша Миловановић: Не.

Председник већа: Добро. Отпушта се сведок.Можете да идете.

Да ли има примедби на исказ сведока Небојше Миловановића?

Констатујем да нема примедби.

Председник већа доноси

Р ЕШ ЕЊ Е

Прекида се главни претрес, а наставак ће бити као што је
планирано и одређено, 8. новембра 2004. године, са почетком у 10,00 
часова.

На наставку главног претреса биће саслушани сведоци Предраг
Нинић, Никола Шепа и Стево Вукша.

Довршено у 13, 20 часова.

Записничар Председник већа-судија


